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REVISTA PRESEI 
 

 Dăncilă reacţionează la avertismentele liderilor europeni: Niciun factor, nici preşedintele PE, nu poate cere 
începerea sau oprirea anchetei penale/ Premierul solicită o întâlnire cu Timmermans 
Premierul Viorica Dăncilă a criticat, miercuri, declaraţiile preşedintelui Parlamentului European Antonio Tajani, 
precizând că niciun factor, nici măcar preşedintele Parlamentului European, nu poate solicita începerea sau 
oprirea unei anchete penale. 
La fel de surprinsă am fost de declaraţiile preşedintelui Parlamentului European, Antonio Tajani. Cred că nici 
factor sau decident politic, fie chiar şi preşedintele Parlamentului European, nu poate solicita începerea sau 
oprirea anchetei penale. Ni se cere să nu intervenim în actul de justiţie. Mi se pare un lucru corect, dar oficiali 
europeni ne cer să oprim anchete penale. Le spun clar că premierul României nu a intervenit şi nu va interveni 
niciodată în actul de justiţie. 
Reacţia premierului vine după ce preşedintele PE, Antonio Tajani, a făcut miercuri o declaraţie de susţinere a 
Laurei Codruţa Kovesi, afirmând că va trimite o scrisoare autorităţilor române în care le va cere să nu pună 
obstacole la participarea acesteia la toate fazele procedurii de selecţie pentru postul de procuror şef european. 
Pe 27 martie a avut loc a doua rundă negocieri între Parlamentul European şi Consiliul UE pentru desemnarea 
procurorului-şef european, funcţie pentru care candidează şi Laura Codruţa Kovesi, care însă nu s-a finalizat cu o 
concluzie. 
Mai urmează două runde de negocieri între echipa PE şi Consiliu, pe 4 şi 10 aprilie. 
Magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie vor judeca, miercuri, contestaţia Laurei Codruţa Kovesi împotriva 
controlului judiciar pentru 60 de zile dispus de către procurorii Secţiei de anchetare a magistraţilor. 
VIORICA DĂNCILĂ ANUNŢĂ CĂ VA DISCUTA CU FRANS TIMMERMANS DUPĂ AVERTISMENTUL TRANSMIS 
GUVERNULUI 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, miercuri, că va avea discuţii cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene 
Frans Timmermans, declarându-se surprinsă de declaraţiile acestuia prin care a avertizat Guvernul român să nu ia 
nicio măsură care să afecteze sistemul judiciar. 
"Pentru că tot vorbim despre UE, instituţiile europene, m-au surprins azi declaraţiile prim-vicepreşedintelui 
Comisiei Europene Frans Timmermans având în vedere că există şi a existat o deschidere totală în privinţa paşilor 
de urmat. Am format un grup de experţi, s-a lucrat la nivel de experţi, atât din partea Comisiei Europene cât şi din 
partea noastră. Am specificat de fiecare dată că ne vom consulta şi că va exista transparenţă. 
De aceea declaraţia lui Timmermans de astăzi a produs neclarităţi şi nu i-am înţeles rostul pentru că nu este pliată 
pe realităţile existente. Am să am o discuţie cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene legată de aceste aspecte. 
Ştiu că a fost o discuţie în Colegiul Comisarilor şi sper că comisarul român a susţinut de această dată România", a 
declarat Viorica Dăncilă, în debutul şedinţei de Guvern. 
Reacţia premierului vine după ce prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, a avertizat 
Guvernul român să nu mai ia nicio măsură care să afecteze în vreun fel sistemul judiciar, menţionând că a avut 
numeroase discuţii cu premierul Viorica Dăncilă în ultimele două luni. 
"Situaţia din România. Am informat Colegiul cu privire la situaţia din România. România trebuie să revină urgent 
la un proces de reformă şi să se abţină de la orice măsuri care ar putea să ducă la un regres al tuturor lucrurilor 
realizate în ultimii ani..Aş vrea să avertizez Guvernul român să nu întreprindă acţiuni care să afecteze sistemul 
judiciar şi să creeze impunitate pentru funcţionarii de nivel înalt care au pedepse şi condamnări pentru corupţie", a 
declarat prim-vicepreşedintele CE. 
DĂNCILĂ, MESAJ PENTRU AMBASADORI: NU AM SĂ PERMIT SĂ FACĂ AGENDA PRIM-MINISTRULUI 

Viorica Dăncilă a declarat, miercuri, la începutul şedinţei de Guvern, că nu va permite ambasadorilor altor state să 
facă agenda premierului României, în contextul în care ambasadori din 12 state şi-au exprimat îngrijorarea pentru 
integritatea sistemului judiciar românesc. 
„Tot astăzi (miercuri - n.r.) am văzut punctul de vedere a unor ambasadori a unui grup de ambasador. Am vrut să 
am o discuţie individuală cu fiecare ambasador din acest grup, dar au refuzat. Le reamintesc doamnelor şi 
domnilor ambasadori că suntem în România şi că am dialog direct cu omologii mei ne recomandă să se adreseze 
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autorităţilor din ţara din care fac parte pentru că niciun stat ambasadorii nu fac agenda primului-ministru şi eu nu 
am să permit acest lucru. Trebuie să arate respectul pentru România, aşa cum fiecare ambasador român are 
respect pentru un stat terţ”, a declarat Viorica Dăncilă, miercuri, în debutul şedinţei Executivului. 
Reacţia premierului vine după ce ambasadele a 12 state au transmis, miercuri, un mesaj public în care îşi exprimă 
îngrijorarea pentru integritatea sistemului judiciar românesc şi cheamă guvernul să se abţină de la modificări care 
ar slăbi statul de drept şi capacitatea României de a lupta împotriva criminalităţii sau corupţiei. 
Ambasadorii statelor respective mai afirmă că, ”din păcate”, solicitările lor oficiale de dialog privind aceste 
subiecte au rămas fără răspuns de la începutul lunii ianuarie. 
Semnatarii mai susţin că ordonanţele de urgenţă care par a fi în curs de discuţie pot avea un impact negativ 
asupra independenţei justiţiei româneşti, ceea ce ar slăbi încrederea cetăţenilor şi a partenerilor români în 
sistemul judiciar, dar şi în guvernul României. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă, nemulţumită după semnalul de alarmă tras de ambasadori: Nu am să permit să facă agenda prim-
ministrului/ Am vrut să am o discuţie individuală cu fiecare, dar au refuzat 
Viorica Dăncilă a declarat, miercuri, la începutul şedinţei de Guvern, că nu va permite ambasadorilor altor state să 
facă agenda premierului României, în contextul în care ambasadori din 12 state şi-au exprimat îngrijorarea pentru 
integritatea sistemului judiciar românesc. 
„Tot astăzi (miercuri - n.r.) am văzut punctul de vedere a unor ambasadori a unui grup de ambasador. Am vrut să 
am o discuţie individuală cu fiecare ambasador din acest grup, dar au refuzat. Le reamintesc doamnelor şi 
domnilor ambasadori că suntem în România şi că am dialog direct cu omologii mei ne recomandă să se adreseze 
autorităţilor din ţara din care fac parte pentru că niciun stat ambasadorii nu fac agenda primului-ministru şi eu nu 
am să permit acest lucru. Trebuie să arate respectul pentru România, aşa cum fiecare ambasador român are 
respect pentru un stat terţ”, a declarat Viorica Dăncilă, miercuri, în debutul şedinţei Executivului. 
Reacţia premierului vine după ce ambasadele a 12 state au transmis, miercuri, un mesaj public în care îşi exprimă 
îngrijorarea pentru integritatea sistemului judiciar românesc şi cheamă guvernul să se abţină de la modificări care 
ar slăbi statul de drept şi capacitatea României de a lupta împotriva criminalităţii sau corupţiei. 
Ambasadorii statelor respective mai afirmă că, ”din păcate”, solicitările lor oficiale de dialog privind aceste 
subiecte au rămas fără răspuns de la începutul lunii ianuarie. 
Semnatarii mai susţin că ordonanţele de urgenţă care par a fi în curs de discuţie pot avea un impact negativ 
asupra independenţei justiţiei româneşti, ceea ce ar slăbi încrederea cetăţenilor şi a partenerilor români în 
sistemul judiciar, dar şi în guvernul României. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader îi răspunde lui Timmermans: Nimeni nu poate solicita începerea sau oprirea unei anchete. Această 
ingerinţă nu este permisă/ Despre MCV: La nivel european, numiri similare sunt politice 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, ca răspuns la declaraţiile făcute de prim-vicepreşedintele CE, Frans 
Timmermans, că nimeni, indiferent de natura internă sau externă, nu poate solicita începerea sau oprirea unei 
anchete penale, precizând că o asemenea ingerinţă este nepermisă. 
„În România, CSM este garantul independenţei justiţiei atât faţă de factori interni cât şi faţă de factorii externi. Îmi 
exprim convingerea faptului că CSM îşi îndeplineşte această obligaţie constituţională. Nici factorul politic şi nici alţi 
factori, indiferent de natura internă sau externă, nu pot solicita începerea sau oprirea unei anchete penale după 
cum nu pot solicita nici modul de soluţionare a respectivei anchete. În recomandările MCV se consacră la nivel de 
principiu faptul că această ingerinţă nu este permisă în activitatea de înfăptuire a justiţiei, dar personal îmi exprim 
convingerea că recomandarea este egal valabilă şi pentru emitenţii ei. Guvernul României respectă acest principiu, 
nu a interferat şi nu interferează cu activitatea de urmărire penală după cum nu a interferat şi nu interferează cu 
activitatea instanţelor de judecată", a menţionat Tudorel Toader, într-o declaraţie de presă susţinută la sediul 
Ministerului Justiţiei. 
Ministrul Justiţiei a declarat că îngrijorările exprimate de oficialii europeni au un puternic potenţial electoral. 
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„De data recentă ca şi dumneavoastră, văd şi eu cum oficiali europeni îşi exprimă îngrijorări, dar îngrijorările sunt 
exprimate cu caracter preventiv însă cu un puternic potenţial electoral. Ca ministru al Justiţiei, formulez o simplă şi 
respectuoasă solicitare pe care în plan naţional am repetat-o de foarte multe ori şi m-aţi auzit şi anume să ne 
cunoaştem, să ne respectăm competenţele fie ele şi partajate, să ne respectăm demnitatea şi specificul 
naţional", a mai spus Toader. 
Reacţia lui Toader vne după ce Frans Timmermans, prim- vicepreşedintele Comisiei Europene, a avertizat 
Guvernul de la Bucureşti să nu întreprindă acţiuni care să afecteze sistemul judiciar, menţionând că a avut 
numeroase discuţii cu prmeierul Viorica Dăncilă în ultimele două luni. „Aş vrea să avertizez Guvernul român să nu 
întreprindă acţiuni care să afecteze sistemul judiciar şi să creeze impunitate pentru funcţionarii de nivel înalt care 
au pedepse şi condamnări pentru corupţie", a declarat prim-vicepreşedintele CE. 
DESPRE MCV 

Ministrul Justiţiei a sugerat un dublu standard referitor la procedura numirii în funcţii a procurorilor de rang înalt, 
precizând că raportul MCV prevede pentru România ca factorul politic să nu intervină în această procedură, în 
timp ce la nivel european, numiri similare sunt eminamente politice. 
Tudorel Toader a reaminti că la Ministerul Justiţiei este un proces de selecţie a candidaţilor pentru ocuparea 
diferitelor funcţii de procurori de rang înalt, precizând că sunt, în cadrul acestei proceduri, criterii prevăzute în 
lege, criterii transparente. 
„Considerăm necesară respectarea procedurilor existente şi în egală măsură şi la nivel european, adică 
sintetizând, într-o formulă mai accesibilă, nu schimbi regulile în timpul desfăşurării unei proceduri legale sau alta. 
Raportul MCV se prevede de asemenea că factorul politic să nu intervină în procesul de numire a procurorilor de 
rang înalt. În România, ştim foarte bine, că procedura transparentă pe care mâine veţi avea ocazia să o vedeţi 
într-o altă etapă, prevede că interviul de selecţie se desfăşoară la ministerul Justiţiei, ministerul Justiţiei face o 
propunere motivată pe care o înaintează Secţiei pentru procurori de la CSM, Secţia pentru procurori procedează la 
un interviu, emite un aviz consultativ, iar preşedintele Republicii emite un decret de numire. Noi primim aceste 
recomandări, timp în care la nivel european, numiri similare sunt eminamente politice", a declarat Tudorel Toader, 
într-o declaraţie la Ministerul Justiţiei. 
Ministrul a mai spus că a participat zilele trecute la ultima rundă de discuţii tehnice la sediul Comisiei Europene, 
cu experţi de la Ministerul Justiţiei, experţi ai Comisiei Europene, dar a precizat că nu s-a dus să ceară aprobare pe 
vreun act normativ. 
„Nu ne-am dus să cerem aprobare, nu ne-am dus să cerem avizarea proiectelor de acte normative pentru că 
circuitul şi procesul de legiferare nu are ca etapă prealabilă şi avizarea de la Comisie. Ne-am dus pentru a purta un 
dialog (...) Am în vedere Directiva privind confiscarea extinsă, Directiva privind protecţia victimelor infracţiunilor, 
Directiva privind consolidarea prezumţiei de nevinovăţie, acte normative care în termen scurt vor fi transpuse în 
planul legislaţiei naţionale. În rest, aspectele de oportunitate a unei reglementări sau alta sunt de competenţa 
exclusivă a legiuitorului ordinar sau delegat, iar aspectele de constituţionalitate nu mai sunt de apreciere, sunt 
obligaţii, izvorâte din Constituţie, transpuse prin considerentele deciziilor de admitere emise de către Curtea 
Constituţională", a mai spus Toader. 
Reacţia ministrului vine după ce prim-vicepreşedintele Comisiei Europene (CE), Frans Timmermans, s-a declarat 
întristat de situaţia curentă din România, precizând că, datorită MCV-ului se înregistraseră în ultimii ani succese 
importante inclusiv în combaterea corupţiei la nivel înalt, însă acum este vorba de un regres. „Sistemul judiciar din 
România de-a lungul anilor a devenit tot mai eficient în această privinţă şi până la urmă cei vinovaţi au fost traşi la 
răspundere, închişi. Dar acum e un regres şi trebuie să ne asigurăm că asta nu se concretizează în dispoziţii 
legislative care să creeze impunitate. La fel în Bulgaria sunt foarte mult de făcut, dar totuşi s-au realizat multe", a 
declarat Frans Timmermans. 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene a subliniat că probleme precum statul de drept sau separarea puterilor 
în stat trebuiau rezolvate înainte de aderarea la Uniunea Europeană, declarându-se îngrijorat că România şi 
Bulgaria au aderat în 2007, însă nu şi-au soluţionat nici acum problemele care trebuie rezolvate înainte de 
aderare. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Olguţa Vasilescu şi alţi doi deputaţi PSD au votat PENTRU demiterea lui Răzvan Cuc. Cum justifică Secretarul 
Camerei Deputaţilor rezultatul votului 
Deputaţii PSD Lia Olguţa Vasilescu, Nicuşor Halici şi Damian Florea au votat pentru moţiunea simplă prin care 
partidele de Opoziţie cereau demisia ministrului Transporturilor Răzvan Cuc, intitulată "Mandatul ministrului Cuc 
cu numărul trei, este unul de nota 3". Ulterior, Olguţa Vasilescu a precizat că n-a avut această intenţie, fiind doar 
"o eroare tehnică". 
Secretarul Camerei Deputaţilor Lia Olguţa Vasilescu, deputat PSD, a declarat, miercuri, pentru MEDIAFAX, că nu a 
votat pentru moţiunea simplă prin care partidele de Opoziţie cereau demisia ministrului Transporturilor Răzvan 
Cuc, declarând că sistemul electronic de votare a avut erori tehnice. 
"Nu, am votat contra moţiunii. Aţi văzut că a dat rateuri toată ziua sistemul de vot. Cu siguranţă a fost eroare. S-a 
blocat de mai multe ori sistemul de vot. Eu nu am altă explicaţie. Eu ştiu cum am votat", a afirmat Lia Olguţa 
Vasilescu, miercuri, pentru MEDIAFAX. 
Deputatul social-democrat crede că şi ceilalţi doi membri PSD care au fost întregistraţi cu câte un vot pentru 
moţiune au votat împotriva acesteia. 
Totodată, politicianul PSD a declarat că din moment ce liderii grupurilor parlamentare nu au semnalat o eroare cu 
privire la acest vot, opţiunile deputaţilor au fost înregistrate de Camera Deputaţilor. 
"Asta s-a întâmplat din cauza faptului că niciun lider de grup nu a cerut după vot ca să verifice dacă s-au făcut 
înregistrările corecte la vot. Nu şi-a dat nimeni seama că este o eroare de sistem, deşi ar fi trebuit să ne gândim, 
pentru că sistemul a dat erori de mai multe ori toată ziua. Votul rămâne de vreme ce s-a citit în stenogramă de 
preşedintele de şedinţă, dacă nu este contestat de unul dintre liderii de grup imediat", a completat Vasilescu 
Ea a mai spus că datorită "numărului consistent de voturi" peste voturile pentru moţiunea simplă, niciun deputat 
nu a contestat procedura. 
"Am văzut că numărul de voturi este consistent peste voturile pentru moţiunea simplă şi atunci nu şi-a mai dat 
nimeni seama că e cazul să ceară o listă. Dacă s-ar fi cerut listă mi-aş fi dat seama şi aş fi anunţat imediat că e o 
eroare", a susţinut deputatul PSD. 
OLGUŢA VASILESCU ŞI ALŢI DOI DEPUTAŢI PSD AU VOTAT PENTRU DEMITEREA LUI RĂZVAN CUC 

Deputaţii PSD Lia Olguţa Vasilescu, Nicuşor Halici şi Damian Florea au votat pentru moţiunea simplă prin care 
partidele de Opoziţie cereau demisia ministrului Transporturilor Răzvan Cuc, intitulată „Mandatul ministrului Cuc 
cu numărul trei, este unul de nota 3”, potrivit rezultatului votului electronic, afişat pe site-ul Camerei Deputaţilor. 
Aceştia au fost singurii deputaţi PSD care au votat cu „da”, din totalul de 120 de parlamentari ai partidului condus 
de Liviu Dragnea care au votat la moţiunea simplă. Un număr de 117 deputaţi ai PSD au votat „nu” la moţiunea 
prin care Opoziţia cerea demisia ministrului Transporturilor. 
Lia Olguţa Vasilescu este consilierul premierului Viorica Dăncilă pe domeniul Transporturilor şi purtătorul de 
cuvânt al PSD. Anul trecut, în urma unei remanieri Guvernului PSD, Olguţa Vasilescu a fost propusă pentru 
portofoliul Transporturilor, dar a fost refuzată de preşedintele Klaus Iohannis. 
Totodată, din grupul total al deputaţilor PNL, 68 la număr, au votat fost prezenţi doar 52, iar 51 de liberali au 
votat cu „pentru” moţiunea simplă. De asemenea, de la grupul USR al Camerei Deputaţilor care numără în total 
27 de membrii, au votat „da” 22 de parlamentari USR. 
Camera Deputaţilor a respins miercuri, cu 148 voturi „împotrivă”, 93 „pentru” şi 5 abţineri, moţiunea simplă prin 
care PNL şi USR cereau demisia lui Răzvan Cuc de la portofoliul Transporturi. 
Răzvan Cuc a fost numit în funcţia de ministru al Transporturilor în urmă cu o lună. Acesta a depus jurământul de 
învestitură la Cotroceni pe 22 februarie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul a adoptat o OUG care modifică sistemul de titularizare al profesorilor 
Executivul a adoptat, miercuri, o OUG pentru profesorii care s-au titularizat cu note mai mari de 7 şi nu s-au 
angajat în următorii 6 ani de la susţinerea concursului, în urma excepţiei de neconstituţionalitate a dispoziţiilor 
articolul 253 din Legea Educaţiei Naţionale. 
„Este vorba de o OUG a cărui urgenţă se justifică de nevoia de a acoperi o decizie a CCR. Un domn deputat a 
lansat o iniţiativă legislativă prin care modifica unul din articolele prevăzute în legea 1 şi anume articolul 253 
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potrivit căruia cei care au trecut printr-un examen de titularizare şi au obţinut minim nota 7 ar putea să 
beneficieze de această notă şi în următorii 6 ani. Domnul deputat respectiv a prelungit până la 10 ani. 
Preşedintele a trimis iniţiativa legislativă devenită lege la CCR pentru verificare de constituţionalitate, iar curtea a 
decis anularea articolului şi din iniţiativa legislativă şi din legea 1 legea iniţială”, a declarat Ecaterina Andronescu, 
la finalul şedinţei de Guvern. 
„Ca urmare am rămas în plină mişcare de personal cu acest vid legislativ, am găsit o soluţie şi azi a fost acceptă de 
guvern şi anume, potrivit art. acum din OUG care a trecut prin guvern, cei care se află în situaţia să fi obţinut note 
peste 7 în ultimii 6 - 7 ani, de la legea 1 încoace pot să folosească aceste rezultate în situaţia în care consiliul de 
administraţie al unităţii şcolare decide că poate să transforme contractul de muncă din contract pe durată 
determinată într-un contract egală cu viabilitatea postului didactic”, a completat ministrul Educaţiei. 
Ea a mai spus că între 2.000 şi 3.000 de profesori se află în situaţia respectivă. 
„Ca urmare considerăm că în felul acesta am rezolvat fără să încălcăm legea Curţii pentru că asta nu înseamnă 
titularizare dar înseamnă prelungirea contractului de muncă atât timp cât este postul viabil. Şi cred că este un 
lucru pozitiv pe care îl aşteaptă 2.000-3.000 de colegi aflaţi în situaţia articolului 253 din legea învăţământului”, a 
conchis Andronescu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Codul administrativ a fost respins. Iordache: Primarii trebuie să aibă pensii speciale, să vă intre bine în cap! 
Proiectul Codului administrativ a fost respins, miercuri, în unanimitate, de Camera Deputaţilor, după ce a fost 
declarat neconstituţional printr-o decizie a CCR, relatează Agerpres.  
Codul administrativ, care prevedea şi pensii speciale pentru aleşii locali, a fost adoptat în iulie 2018, iar grupurile 
parlamentare ale PNL, USR şi PMP, dar şi preşedintele Klaus Iohannis au formulat obiecţii de neconstituţionalitate, 
acceptate ulterior de CCR care a declarat actul normativ neconstituţional în noiembrie 2018. 
Deputatul PSD Marcel Ciolacu, şeful comisiei speciale care a elaborat proiectul, a declarat că îi pare rău de munca 
lui şi a colegilor. 
"CCR nu a intrat pe fond, a fost din cauza faptului că Secretariatul Senatului nu a cerut aviz de la CES", a explicat 
Ciolacu. 
Deputatul liberal Victor Paul Dobre a amintit că PNL a semnalat, în dezbateri, o serie de aspecte de 
neconstituţionalitate. 
"Greşeala de la Senat este impardonabilă, dar noi am insistat pentru respectarea prevederilor de 
constituţionalitate. Este păcat pentru munca depusă. Reforma administrativă este necesară. PNL va respecta 
deciziile CCR, vom vota pentru respingere, dar vina nefinalizării acestui proiect, în cea mai mare proporţie, este 
datorată majorităţii, că de multe ori există un autism legat de probleme de neconstituţionalitate", a afirmat 
Dobre. 
Ulterior, acesta şi-a cerut scuze pentru referirea la autism. "Am folosit în mod impardonabil cuvântul autism şi îmi 
cer scuze celor care suferă de această boală", a transmis Dobre. 
Deputatul PMP Emil Paşcan a afirmat că este nevoie de o reformă administrativă, dar aceasta nu se poate realiza 
"pe picior". "Nu se poate ca prin codul administrativ să se impună modificări neconstituţionale, precum cele 
privind bilingvismul sau diminuarea atribuţiilor prefectului, prin care prefectul a fost transformat într-o muşcată la 
fereastră", a spus Paşcan. 
El a solicitat guvernării să nu promoveze un nou cod administrativ prin ordonanţă de urgenţă. 
"În spaţiul public se vehiculează intenţia de a se promova un cod administrativ prin OUG. Are un singur scop 
propagandistic acela de a-i motiva pe primari prin a primi pensii speciale. Ar fi o mare eroare, PMP militează 
împotriva pensiilor speciale. Ar fi nedrept faţă de cetăţeni şi o insultă la adresa celor care muncesc", a susţinut 
Paşcan. 
În replică, deputatul PSD Florin Iordache a spus că primarii trebuie să aibă pensii speciale. "Primarii trebuie să 
aibă pensii speciale, să vă intre bine în cap. (...) România merge înainte nu prin atacuri la Curte. România are 
nevoie de un cod administrativ. Avem nevoie de o reformă administrativă. (...) Primarii au nevoie de pensii 
speciale", a adăugat Iordache. 
Deputatul USR Cristian Seidler a declarat că pensiile speciale pentru primari sunt neconstituţionale. 
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"Domnule Iordache, să vă intre bine în cap că există o decizie a CCR care spune că pensiile speciale ale primarilor 
sunt neconstituţionale. Să vă intre bine în cap că, atunci când vom ajunge la guvernare, dumneavoastră nu veţi 
avea pensii speciale", a adăugat Seidler. 
Deputatul UDMR Attila Korodi a subliniat că reforma administraţiei publice locale este urgentă. "Parlamentul, 
Guvernul are responsabilitatea de a decide cât se poate de urgent o nouă legislaţie, un nou cod administrativ. De 
săptămâna viitoare trebuie să începem să dezbatem", a afirmat Attila Korodi. 
Camera Deputaţilor este for decizional. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Economiei, despre redeschiderea minelor: Până în august, primele contracte. Avem aur foarte mult. 
Ne facem inele/ Ce spune despre gazele din Marea Neagră 
Ministrul Economiei, Nicolae Bădălău, a susţinut, miercuri seara, că, în această vară, va avea primele contracte 
pentru a începe redeschiderea mineritului în România, iar primele proiecte vizează Remin Baia Mare, Cupru Min, 
Moldomin şi Băiţa. 
„Până în august, am primele contracte. Le fac publice”, a afirmat, miercuri seara, Nicolae Bădălău, într-o emisiune 
la TVR 1, întrebat despre când va reîncepe mineritul în România. 
„Remin Baia Mare îi dau drumul. Acum câteva săptămâni au încercat unii să îi vândă sediul central care este în 
Baia Mare, o frumuseţe. I-am oprit şi nu vând nimic. Cupru Min – Lulescu – Moldomin va deveni a doua din 
Europa, ca metalurgie. Firma care va veni are condiţia să facă metalurgie, vreo 200 şi ceva de milioane. Atunci 
începem să contăm şi noi în Europa. Mai am Băiţa şi restul care sunt mai mici”, a precizat Bădălău. 
Moldomin este vechea mină de cupru de la Moldova Nouă (judeţul Caraş-Severin). 
„Avem aur foarte mult. Îl vindem, îl ia Banca Naţională, ne facem inele, ghiuluri”, a afirmat Bădălău, întrebat ce 
resurse de aur are România şi cum pot fi acestea exploatate. 
Ministrul Economiei a mai spus că „nu s-a vrut” ca pentru exploatarea zăcămintelor de aur să fie stabilite 
parteneriate public-private, deşi „asocierea” este o idee bună, în opinia acestuia. 
„Luăm firme străine, ei vin cu tehica, noi venim cu resursele”, a subliniat Bădălău. „Se poate cu cât vine fiecare”, a 
continuat ministrul, întrebat de ponderea asocierii. 
Cupru Min este evaluat la 2,5 miliarde, conform evaluării Ministerului Economiei, a arătat sursa citată. „Resursa 
noastră de cupru şi aur, numai pe Cupru Min şi Moldomin duce peste 80 de ani, trăim din ea şi nu vrem să-l 
exploatăm. Luăm materialul şi îl exploatăm bulgări afară, concetrat. Asta facem. La containere am încasat peste 
100 de milioane de euro”, a susţinut Bădălău. 
Mai exact, toate cele 460 de mine pe care le avea România sunt închise, cu excepţia Cupru Mind, „care pune 
concentratul în containere şi îl exportă în China”, potrivit datelor furnizate de sursa citată. „Vă daţi seama?! Şi 
este rentabil. Şi noi nu mai avem metalurgie. Noi nu facem nimic în România. Noi nu avem valoarea adăugată. (…) 
Am chemat Consiliul de Administraţie de la Cupru Min şi i-am întrebat: «Când se termină contractual acesta?» «În 
octombrie.» «Nu mai prelungim, nu mai sunt de-acord, că statul este proprietar, prin Ministerul Economiei». La 
trei zile, mi-a venit firma cu 500 de milioane că sunt de-acord să investească în România”, a subliniat Bădălău. 
În acest context, ministrul Economiei a menţionat că exploatarea se va face pe baza unei noi legislaţii. 
„Încercăm să scriem acum o lege a mineritului. (...) Ne dă bani Uniunea Europeană să le închidem, pentru că nu 
trebuie să fim pe piaţă. Asta încerc să vă spun, că trebuie să fim români şi să ieşim pe piaţă. Anul acesta, avem 220 
de milioane de euro, pentru închiderea de mine”, a precizat Bădălău. 
Ministrul Economiei a mai susţinut idea ca acei bani să nu mai fie alocaţi de Comisia Europeană, iar România să 
redeschidă acele mine. 
„Cupru Min – Moldomin. Am avut peste zece firme, niciodată nu m-am întâlnit singur - zece de la noi, zece de la 
ei. A venit o firmă şi mi-a spus, la Remin, care este închisă din 2008: «Ce datorii are?». 125 de milioane de euro. 
«Jumătate vă plătim acum, restul în şase luni şi vrem să facem asociere să îi dăm drumul»”, a mai spus Bădălău. 
Ministrul Economiei a mai susţinut că sunt oameni care îi recomandă să nu fi redeschisă fabrica de pulberi. Cine? 
„Sunt oameni «de bună credinţă», care pierd zeci de milioane, sunt oameni care pierd, care pierd bani”, a precizat 
Bădălău. 
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Cupru Min S.A. Abrud este unicul producător din România care are ca obiect principal de activitate extracţia de 
minereuri neferoase, prepararea minereurilor cuprifere şi valorificarea concentratului cupros şi a metalelor 
preţioase. Anul trecut, compania a înregistrat o producţie de concentrat de cupru de 38.162 de tone. La finele 
anului 2017, Cupru Min S.A. Abrud avea 556 de angajaţi. 
Zăcământul este situat administrativ pe teritoriul comunei Lupşa, judeţul Alba. 
Acesta are forma unui corp vertical cu înălţimea de 1.200 m şi secţiunea orizontală de formă eliptică, cu 
dimensiunile de 600 de metri şi 800 de metri. Partea utilă a zăcământului este constituită din minerale de cupru, 
înglobând peste 1 miliard de tone minereu cu un conţinut de 0,36% Cu şi 1,8% S. 
BĂDĂLĂU, DESPRE GAZELE DIN MAREA NEAGRĂ:OMV ŞI EXXON ANUNŢĂ SĂPTĂMÂNA VIITOARE CĂ ÎNCEP 
INVESTIŢIILE 

Ministrul Economiei, Nicolae Bădălău, a anunţat, miecuri seara, că săptămâna viitoare, OMV Petrom şi 
ExxonMobil vor anunţa că încep investiţiile din Marea Neagră, ceea ce poate duce la independenţa energetică a 
României peste cinci ani. 
„Cu offshore-ul devenim principalul furnizor de gaze al Uniunii Europene. Avem bogăţie. Înţeleg că OMV-ul şi 
americanii (ExxonMobil – n.red.) anunţă săptămâna viitoare că încep investiţiile. Noi deja lucrăm BRUA. Avem 
finanţarea pe Podişor – Tuzla, ca să legăm cu principală, ştiţi că am cumpărat şi compania din Republica Moldova 
(Moldogaz - n.red.)”, a spus, miercuri seara, Nicolae Bădălău, într-o emisiune la TVR 1, întrebat despre situaţia 
gazelor din Marea Neagră. 
În momentul acesta producem aproximativ 29 de milioane de metri cubi de gaz natural pe zi şi consumăm 
aproximativ 50 de milioane de metri cubi pe zi, în perioade de vârf. „Restul luăm de la ruşi. (Preţul) Cel mai mare 
din Europa”, a precizat Bădălău, referitor la diferenţa dintre consum şi producţie. 
Ministrul Economiei a menţionat că trebuie întrebaţi diplomaţii de ce este cel mai mare preţ din Europa. 
„100%” ar fi independenţa energetică a României, odată cu exploatarea gazelor din Marea Neagră, potrivit sursei 
citate. 
„Dacă dăm drumul la cele opt perimetre, Marea Britanie are cam 40 milioane de metri cubi, considerând-o în 
Uniune, Olanda este pe doi cu 30 şi ceva, după aia suntem noi. Noi depăşim 55-60 milioane. Asta înseamnă că 
suntem pe primul loc”, a detaliat Bădălău. 
Ministrul Economiei a estimate că resursele din Marea Neagră pot deveni exploatabile în „trei – patru – cinci ani”. 
„Deja ei încep să îşi rezerve capacitate de transport pe BRUA. Avem foarte multe firme care vin, în momentul 
acesta, noi având cantitatea de gaz, pentru că în lumea aceasta a energiei informaţia… ăia ştiu mult mai bine ca 
noi ce avem în offshore, ce avem şi în interiorul ţării. Vin foarte mulţi pentru centrale electrice, cogenerare – 
transformă gazul în energie electrică. Nouă ne lipsesc şi acolo vreo 2.000 şi ceva de MWh, pe care reuşim să îi 
prindem de aici. Avem una la Craiova, care este proiectul acum, şi asigurăm şi la Ford prin ea”, a detaliat Bădălău. 
Ministrul Economiei a dat şi exemplu de ţări sau zone unde România ar putea exporta surplusul de gaze sau 
companii locale care au nevoie de gaze, precum fabricile lui Ioan Nicolae. 
„Uitaţi-vă la Ungaria care au manufactură multă şi nu este o ţară care să aibă energie. Ţările care au manufactură 
pot să îşi crească (manufactura - n.red.). Discutam cu domnul Nicolae, care are fabricile de îngrăşămite, la Giurgiu. 
El consumă la fabricile acestea chimie reprezintând circa la 60% gazul. El consumă mai mult decât bulgarii, când le 
dă drumul - este o întreagă industrie şi cu cea de la Turnu, şi cu cea de la Bacău, o întreagă industrie care ar putea 
ţine România. România importă îngrăşămite şi el este aici cu ele. (...) Cu bulgarii şi cu Turkish Stream avem o 
şansă, pentru că putem să ne legăm şi de gazele din Azer. Încă este discuţia făcută pentru o rezervă”, a menţionat 
Bădălău. 
Vizavi de profitul Transgaz şi faptul că, în ultimii doi ani, statul le-a solicitat firmelor sale să îi distribuie o bună 
parte din profit, Nicolae Bădălău a mai afirmat, miercuri seara, că acolo este altă discuţie: „Nu le luăm tot profitul. 
Eu am o discuţie cu ei vizavi de eficientizare, de scăderea cheltuielilor şi de investiţii cât mai mari pentru că noi am 
promis”. 
Explorarea blocului Neptun din Marea Neagră este un joint venture între OMV Petrom şi compania americană 
ExxonMobil. În 2012, OMV şi ExxonMobil au anunţat că au descoperit rezerve de 42 până la 84 de miliarde de 
metri cubi de gaze. 
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Conform unor estimări ale Agenţiei Naţionale pentru Resurse Minerale, în trei perimetre din Marea Neagră există 
descoperiri potenţiale comerciale: perimetrul Neptun Deep - intre 42 si 82 miliarde de metri cubi de gaz, 
perimetrul Trident - aproximativ 30 miliarde metri cubi, perimetrul Midia si Pelican - sunt estimate descoperiri la 
10 miliarde de metri cubi de gaze. 
După numeroase discuţii în cursul anului trecut, Legea offshore, devenită Legea nr. 256/2018 privind unele măsuri 
necesare pentru implementarea operaţiunilor petroliere de către titularii de acorduri petroliere referitoare la 
perimetre petroliere offshore, a fost publicată în Monitorul Oficial nr. 964, apărut la data de 14 noiembrie 2018. 
Aceasta a intrat în vigoare de la 17 noiembrie 2018, dar a fost deja modificată prin OUG nr. 114/2018 şi Ordinul 
ANRE nr. 221/2018 privind obligaţia participanţilor la piaţa de gaze naturale de a tranzacţiona pe pieţele 
centralizate din România. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Cod de conduită, adoptat de Guvern: Cum trebuie să se comporte membrii Executivului 
Executivul a adoptat, miercuri, un memorandum privind Codul de conduită al membrilor Guvernului, care 
prevede, printre altele, că aceştia trebuie să respecte statul de drept, să aibă o ţinută decentă, să nu jignească şi 
să nu folosească imaginea şi bunurile Guvernului în scop personal. 
„Transformările continue prin care trece societatea se reflectă în schimbările produse la nivelul actului de 
management, situaţie care aduce cu sine noi provocări în materie de etică şi generează necesitatea codificării sau 
a armonizării normelor etice şi de conduită. Integritatea în exercitarea demnităţilor publice constituie condiţia 
fundamentală pentru ca guvernele să ofere un cadru de încredere eficient pentru viaţa economică şi socială a 
cetăţenilor lor. Mecanismele de promovare a normelor de conduită sunt percepute ca fiind componente de bază 
ale societăţii. În acest sens, aprobarea unor norme de conduită şi etică are ca efect imediat creşterea încrederii în 
actul de guvernare iar pe termen lung contribuie la realizarea obiectivelor de creştere economică sănătoasă, ca 
mijloc de creştere a nivelului de trai, obiectiv pe care orice guvern îl urmăreşte.Asigurarea unei bune guvernanţe 
se reflectă şi în respectarea cu bună-credinţă a unor reguli asumate de persoanele care îndeplinesc demnităţi 
publice alese sau numite”, se arată în memorandumul privind adoptarea Codului de conduită al membrilor 
Guvernului României. 
Executivul precizează, în expunerea de motive a memorandumului, că elaborarea Codului de conduită porneşte 
de la premisa identificării standardelor minime obligatorii şi a principiilor de conduită în baza cărora membrii 
Guvernului îşi îndeplinesc mandatul de demnitate publică primit prin votul de încredere al Parlamentului, pe baza 
programului de guvernare aprobat, în vederea exercitării conducerii generale a administraţiei publice. 
„Enunţând principiile de la care porneşte normarea conduitei etice a membrilor Guvernului României, Codul 
urmează să le enunţe şi să le asocieze unor obligaţii consensual asumate de Cabinet. Ceea ce trebuie menţionat 
este faptul că pe de o parte, principiile îşi au izvorul în Constituţia României iar pe de altă parte, acestea nu pot fi 
privite independent, ci printr-o analiză integrată care are ca scop final realizarea bunei guvernanţe”, arată sursa 
citată. 
Documentul trasează şi principiile generale care stau la baza activităţii membrilor Guvernului, aceştia fiind obligaţi 
să respecte statul de drept. 
„Membrii Guvernului îşi exercită mandatul în conformitate cu principiul separaţiei şi echilibrului puterilor, în 
cadrul democraţiei constituţionale, cu respectarea independenţei justiţiei, pe baza colaborării loiale între 
autorităţi/instituţii. Conduita membrilor Guvernului României este guvernată, de asemenea, de următoarele 
principii: a) supremaţia Constituţiei şi a legii; b) prioritatea interesului public; c) profesionalismul şi exemplul 
personal; d) integritatea morală; e) transparenţa în exercitarea demnităţii publice. În exercitarea mandatului lor, 
membrii Guvernului au obligaţia să respecte Constituţia, legile ţării şi să acţioneze pentru punerea în aplicare a 
dispoziţiilor legale, în spiritul buneicredinţe şi cu respectarea eticii profesionale. Prioritatea interesului public 
Membrii Guvernului au obligaţia de a asigura un serviciu public de calitate în beneficiul cetăţenilor, în scopul 
realizării competenţelor autorităţilor şi ale instituţiilor publice”, potrivit sursei citate. 
De asemenea, membrii Guvernului au obligaţia să asigure prin atitudine, limbaj, conduită şi ţinută, bunul mers al 
activităţilor desfăşurate în cadrul Guvernului precum şi solemnitatea specifică demnităţii publice. Potrivit 
memorandumului, aceştia trebuie să aibă o ţinută vestimentară decentă şi să nu folosească expresii sau cuvinte 
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jignitoare, indecente sau calomnioase. De asemenea, reprezentanţii Executivului sunt obligaţi să asigure o bună 
gestionare şi ocrotire a proprietăţii publice şi private a statului, să evite producerea oricărui prejudiciu. 
Membrii Guvernului au obligaţia să folosească bunurile aparţinând autorităţii sau instituţiei publice numai pentru 
desfăşurarea activităţilor aferente demnităţii publice exercitate. 
Un alt articol al memorandumului prevede că reprezentanţii Guvernului nu pot accepta cadouri. 
„ Membrii Guvernului nu acceptă, direct sau indirect, niciun fel de cadouri sau alte avantaje, patrimoniale sau 
nepatrimoniale, care ar putea influenţa sau care ar putea să fie percepute ca influenţând exercitarea atribuţiilor 
ori performanţa îndeplinirii îndatoririlor specifice mandatului”, prevede articolul 7. 
De asemenea, ei „au obligaţia să declare, prin orice mijloc, orice situaţie de natura celor care generează conflict 
de interese sau incompatibilitate. În considerarea demnităţii publice exercitate, membrilor Guvernului le este 
interzis să permită utilizarea numelui sau imaginii proprii în acţiuni publicitare pentru promovarea unei activităţi 
comerciale”. 
În document se precizează că sesizările în legătură cu încălcarea Codului de conduită de către membrii Guvernului 
se aduc la cunoştinţa Prim-Ministrului, prin intermediul Secretariatului General al Guvernului. 
„Prim-Ministrul pune în discuţia membrilor Cabinetului sesizarea, hotărându-se prin consens asupra celor mai 
bune căi de soluţionare. Abaterile grave de la conduita etică fac obiectul analizei în cadrul Guvernului”, potrivit 
sursei menţionate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ordonanță de Urgență pentru includerea Loteriei Române în Fondul suveran de dezvoltare şi investiţii 
Guvernul a decis, miercuri, printr-o ordonanţă de urgenţă, că Loteria Română va putea face parte din Fondurile 
suverane de dezvoltare şi investiţii, a declarat purtătorul de cuvânt al Executivului, Nelu Barbu. 
Acesta a arătat că pe ordinea de zi suplimentară a şedinţei Guvernului s-a aflat, la propunerea Ministerului 
Finanţelor, un proiect de ordonanţă de urgenţă, pentru modificarea OUG 59/1999, privind înfiinţarea Companiei 
Naţionale Loteria Română, precum şi pentru modificarea şi completarea OUG 100/2018 pentru reglementarea 
unor măsuri privind cadrul general aplicabil Fondurilor suverane de dezvoltare şi investiţii. 
„Practic, prin această modificare Compania Naţională Loteria Română va putea face parte din Fondurile 
suverane de dezvoltare şi investiţii”, a precizat Nelu Barbu, la finalul şedinţei Executivului. 
Purtătorul de cuvânt al Guvernului a explicat că este necesară această modificare înainte de „hotărârea de 
guvern prin care se va crea, practic, Fondul Suveran de Dezvoltare şi Investiţii”. 
Ordonanța de Urgență modifică legea privind funcţionarea Loteriei Române astfel încât acțiunile companiei să fie 
transferate de la stat la fondul suveran de investiții. „Ideea este că acțiunile de la CN Loteria SA să poată fi 
transferate din proprietatea privată a statului în proprietatea privată a fondurilor suverane de dezvoltare și 
investiții, schimbându-se astfel acționariatul companiei”, a declarat ministrul de Finanțe Eugen Teodorovici. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Bugetul Primăriei Capitalei în 2019: 1,4 miliarde de euro/ Cei mai mulţi bani, la infrastructură: 370 milioane de 
euro 
Cum arată bugetul Capitalei pe 2019: Cei mai mulţi bani merg în infrastructură, 370 de milioane de euro, 85 de 
milioane de euro pentru sănătate, 38 de milioane de euro pentru consolidări şi 128 de milioane de euro pentru 
asistenţa socială. 
Primăria Capitalei a stabilit cum vor fi distribuiţi banii de la buget pe 2019: peste 370 de milioane de euro pentru 
infrastructură şi modernizarea transportului, 85 de milioane de euro pentru sănătate, 38 de milioane de euro 
pentru consolidări şi 128 de milioane de euro pentru asistenţa socială. 
„Deşi suma previzionată a fi alocată Bucureştiului de la bugetul de stat este în acest an mai mică cu peste 20%, 
actuala strategie administrativă are priorităţi clare şi nu vom face rabat de la calitatea lucrărilor pe care trebuie să 
le realizăm”, a declarat Gabriela Firea, potrivit unui comunicat al Primăriei Capitalei remis MEDIAFAX. 
Firea a dat asigurări că nu vor fi oprite nici investiţiile în sănătate, infrastructură sau transporturi, ”pentru că 
bucureştenii au nevoie de servicii publice de calitate, de spitale sigure, dotate cu aparatură ultramodernă, şosele 
şi străzi fără gropi, de cultură şi educaţie”. 
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Primarul General a dat asigurări că bucureştenii nu vor suferi din cauza „ajustării” bugetului Capitalei şi că va 
încerca să identifice alete surse de venit pentru completarea acestuia. 
Ea a amintit, în context, că primăria plăteşte din acelaşi buget alocat de guvern şi transportul în comun pentru 
sute de mii de bucureşteni, precum şi subvenţiile RADET, că reabilitează poduri şi pasaje şi consolidează clădiri 
monument istoric, că din aceiaşi bani construieşte spitale şi finanţează 18 instituţii de spectacol şi muzee şi 
plăteşte stimulente financiare pentru tineri şi pentru categoriile sociale care au nevoie de sprijinul primăriei 
capitalei. 
Din cele 370 de milioane de euro pentru infrastructură, Primaria Capitalei, prin direcţiile de specialitate, va finaliza 
proiectele aflate în derulare, va iniţia proiecte noi menite să fluidizeze traficul, va achiziţiona mijloace de 
transport în comun moderne şi nepoluante, va reabilita străzile, podurile şi pasajele, anunţă sursa citată. Astfel, 
pe lângă cele 400 de autobuze noi, contractate anul trecut, se vor mai achiziţiona 100 de tramvaie, 100 de 
troleibuze, 30 de autobuze hibrid li 100 de autobuze electrice. De asemenea, se vor moderniza staţiile de tramvai, 
troleibuz şi autobuz, prin achiziţionarea de mobilier urban şi se vor moderniza 10 km de linii de tramvai. 
Pentru subvenţia Societăţii de Transport Bucureşti, prin proiectul de buget, vor fi alocaţi 170 de milioane de euro. 
BUGETUL TOTAL AL PRIMĂRIEI PE 2019 

Bugetul Primăriei Capitalei în 2019 este de aproape 6,8 miliarde de lei (peste 1,4 miliarde de euro), potrivit 
proiectului publicat pe site-ul instituţiei. PMB a transmis, miercuri, ce planuri are cu aceşti bani şi unde vor fi 
alocate cele mai mari sume. Proiectul trebuie aprobat în CGMB. 
„Bugetul Primăriei Capitalei pentru anul 2019: peste 370 de milioane de euro pentru infrastructură, modernizarea 
transportului în comun şi reabilitarea arterelor, 85 de milioane de euro pentru domeniul sănătăţii, 38 de milioane 
de euro pentru consolidări, 128 de milioane de euro pentru asistenţă socială, destinaţi atât proiectelor în 
derulare, cât şi stimulentelor financiare pentru tineri şi categoriille sociale vulnerabile”, se arată într-un comunicat 
transmis, miercuri, de Primăria Capitalei. 
Potrivit Gabrielei Firea, bugetul ar fi cu 20% mai mic faţă de anul trecut, însă suficient de bogat pentru investiţii 
importante. 
„Deşi suma previzionată a fi alocată Bucureştiului de la bugetul de stat este în acest an mai mică cu peste 20%, 
actuala strategie administrativă are priorităţi clare şi nu vom face rabat de la calitatea lucrărilor pe care trebuie să 
le realizăm, nu vom opri investiţiile în sănătate, în infrastructură sau transporturi, pentru că bucureştenii au 
nevoie de servicii publice de calitate, de spitale sigure, 
dotate cu aparatură ultramodernă, şosele şi străzi fără gropi, de cultură şi educaţie. Voi face tot ce îmi stă în 
putinţă că Primar General astfel încât bucureştenii să nu sufere din cauza acestor ajustări ale bugetului Primăriei 
Capitalei”, transmite Gabriela Firea. 
Potrivit comunicatului PMB, acestea sunt cele mai importante alocări: 
Peste 373 de milioane de euro pentru infrastructură rutieră, modernizarea mijloacelor de transport în comun, 
fluidizarea traficului şi subvenţii STB. 
„Astfel, pe lângă cele 400 de autobuze noi (contractate anul trecut) se vor mai achiziţiona, într-o prima etapă, 100 
de tramvaie, 100 de troleibuze, 30 de autobuze hibrid şi 100 de autobuze electrice. De asemenea, se vor 
moderniza staţiile de tramvai, troleibuz şi autobuz, prin achiziţionarea de mobilier urban şi se vor moderniza 10 
km de linii de tramvai. Pentru subvenţia STB, prin proiectul de buget, vor fi alocaţi, într-o prima etapă, 170 de 
milioane de euro”, se arată în comunicat. 
„NODUL RUTIER VIRTUŢII” 

Primăria Capitalei reaminteşte că anul acesta va fi finalizat „Nodul Rutier Virtuţii”, însă nu spune nimic despre 
continuarea acestui proiect cu Drumul Expres către A1, fără de care Nodul Rutier va fi inutil. 
„Penetraţie Splaiul Independenţei – Ciurel - Autostrada Bucureşti - Piteşti – „Nodul Virtuţii” va fi finalizat până la 
sfârşitul anului 2019. Buget alocat - aproximativ 11 milioane euro. Supralărgire Fabrică de Glucoză: au fost 
finalizate lucrările de demolări, au început lucrările la zidurile de sprijin şi au fost începute lucrările de relocare a 
utilităţilor. Buget alocat – 8,5 milioane euro. 
Străpungere Nicolae Grigorescu-Splai Dudescu: lucrarea este finalizată în proporţie de 90%. Mai sunt de executat 
lucrări neprevăzute în contract: iluminat public, iluminat arhitectural, semaforizare intersecţii şi separatoare de 
sensuri, după semnarea actului adiţional. Buget alocat – aproximativ 3 milioane euro, transmite primăria. 
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ALTE PROIECTE 

Anul acesta vor fi demarcate lucrări pentru finalizarea nodului intermodal de la Cora Pantelimon, cu un buget 
alocat de aproximativ 8 milioane euro. 
Penetraţie Prelungirea Ghencea Domneşţi şi Supralărgire Bd Ghencea şi Str. Braşov şi Terminal tramvai 41: s-au 
finalizat studiul de fezabilitate şi proiectul tehnic. 
„Urmează consemnarea banilor pentru finalizarea procedurii de expropiere, după care se poate demara 
procedura de achiziţie pentru execuţia lucrărilor şi a serviciilor de consultanţă, după aprobare bugetului. Buget 
alocat aproximativ 20 de milioane de euro”, transmite PMB. 
Potrivit sursei citate, în ceea ce priveşte străpungere Bd. Nicolae Grigorescu - Splai Dudescu – intersecţia Vitan 
Bârzeşţi Etapă a II-a: s-a finalizat studiul de fezabilitate, s-au aprobat indicatorii tehnico-economici. 
După finalizarea proiectului tehnic şi obţinerea autorizaţiei de construire, se vor demara procedurile de achiziţie 
pentru execuţia lucrărilor. După aprobarea bugetului urmează consemnarea banilor pentru finalizarea procedurii 
de expropriere. Buget alocat – aprox. 2 milioane euro. 
Pasaj Dna Ghica: s-a finalizat studiul de fezabilitate şi s-au aprobat indicatorii tehnico-economici, spui cei de la 
PMB: După aprobarea bugetului se poate demara procedura de achiziţie pentru execuţia proiectului tehnic şi a 
lucrărilor. 
În ceea ce priveşte lucrările de reabilitare şi modernizare a arterelor din Capitală, a podurilor şi pasajelor, dar şi 
modernizarea sistemului de semaforizare şi siguranţă traficului s-au alocat peste 22 de milioane de euro. 
Totodată, se vor demara licitaţii şi pentru 9 pasarele pietonale, pentru care s-au finalizat studiile de fezabilitate, 
au fost aprobaţi indicatorii 
tehnico-economici. 
Potrivit PMB, se vor realiza şi lucrări de investiţii ale Radet, reabilitarea sistemului de termoficare a municipiului 
Bucureşti (şapte obiective însumând o lungime de traseu de 31,62 km), modernizare centrală termică Amzei - 
aproximativ 21 de milioane de euro. 
De asemenea, pentru iluminat public vor fi alocate 19 milioane de euro iar pentru programul unitar de acţiune de 
combatere a vectorilor şobolani şi ţânţari – 4,4 milioane de euro. 
Subvenţia RADET (diferenţa de preţ la energia termică furnizată populaţiei) – este de 170 de milioane de euro, 
transmite PMB. 
Sursa citată mai arată că Administraţia Municipală pentru Consolidarea Clădirilor cu Risc Seismic a solicitat pentru 
anul 2019 un buget de aproximativ 38 de milioane de euro pentru continuarea programului de consolidare 
demarat în anii trecuţi, care include în prezent 195 de clădiri din cele 349 de clădiri încadrate în clasa I de Risc 
Seismic. 
Domeniul sănătăţii va beneficia de peste 85 de milioane de euro, destinaţi atât investiţiilor în continuare, cât şi 
proiectelor noi pentru toate cele 19 spitale aflate în administrarea Primăriei Capitalei. 
De asemenea, vor fi demarate procedurile pentru realizarea studiului de fezabilitate a Spitalului Metropolitan cu 
funcţii complementare, Centru de Excelenţă, Campus Universitar. În acest sens, într-o prima etapă, în bugetul 
pentru anul 2019, a fost prevăzută suma de 2,5 milioane euro. 
Au fost alocaţi bani şi pentru continuarea unor proiecte sociale, precum Proiectul FIV "O şansă pentru cuplurile 
infertile", care prevede acordarea de sprijin financiar cu o valoare totală de până la 13.800 lei/cuplu infertil din 
Bucureşti. 
Potrivit proiectului de buget, peste 50 de milioane de lei vor merge la biserici, dintre care 20 de milioane de lei la 
Catedrala Mântuirii Neamului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 MADR: Sprijin de 4,6 milioane de lei pentru crescătorii de porci din rasele Bazna şi Mangaliţa 
Crescătorii de porci din rasele Bazna şi Mangaliţa vor beneficia şi anul acesta de sprijin, valoarea totală a schemei 
de ajutor de minimis fiind de 4,6 milioane de lei. 
"În şedinţa Guvernului din 3 aprilie 2019 a fost aprobată o Hotărâre care completează art. 11 din Hotărârea 
Guvernului nr. 9/2018 privind aprobarea schemei 'Ajutor de minimis pentru aplicarea programului de susţinere a 
crescătorilor de porci din rasele Bazna şi/sau Mangaliţa în vederea producerii cărnii de porc'. Astfel, valoarea 
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totală a schemei de ajutor de minimis, pentru anul 2019, este de 4.600.000 lei, în limita sumelor aprobate 
Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale cu această destinaţie, de la bugetul de stat", informează un 
comunicat al MADR. 
Valoarea totală a schemei de ajutor de minimis, pentru perioada 2018-2020, se asigură din bugetul aprobat 
Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, prin direcţiile pentru agricultură judeţene şi a municipiului Bucureşti. 
Prin Hotărârea Guvernului nr.9/2018, publicată în Monitorul Oficial nr. 39 din 16 ianuarie 2018, s-a aprobat 
schema "Ajutor de minimis pentru aplicarea programului de susţinere a crescătorilor de porci din rasele Bazna 
şi/sau Mangaliţa în vederea producerii cărnii de porc". Ajutorul de minimis reprezintă numărul de purcei primiţi 
cu titlu gratuit din rasele Bazna şi/sau Mangaliţa de beneficiari, iar valoarea acestuia se calculează solicitantului 
ajutorului, respectiv furnizorul de purcei, prin înmulţirea numărului de purcei cu 250 lei/cap purcel. 
Pentru înscrierea în Program, furnizorii de purcei din rasele Bazna şi/sau Mangaliţa, crescătorii de porci din rasele 
menţionate şi procesatorii sau alte persoane juridice au avut iniţial o perioadă de 90 de zile, respectiv 16 ianuarie 
- 16 aprilie 2018, după care, în data de 16 iulie 2018, a fost luată decizia ca această schemă să fie permanent 
deschisă pentru înscriere. 
În consecinţă, furnizorii de purcei, crescătorii de porci şi procesatorii/alte persoane juridice, în baza cererii, pot 
solicita înscrierea în program, pe toată durata de desfăşurare a acestuia, cu condiţia ca cererea de plată şi 
documentele însoţitoare să se depună cu respectarea termenului prevăzut, dar nu mai târziu de 10 decembrie 
2020.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Vești bune pentru fermierii români: scapă de plafonarea subvențiilor. EAU, investiții în agricultura 
românească 
Veşti bune pentru fermierii români! Comisia Agricultură și Dezvoltare Rurală din Parlamentul European a votat 
plafonarea voluntară a subvențiilor pentru agricultură, o soluție care apără atât interesele marilor fermieri, cât 
și pe cele ale fermierilor mici și mijlocii, scrie Profit.ro. 
Acest vot consfinţeşte plafonarea voluntară a subvenţiilor pentru agricultură, o soluţie care apără atât interesele 
marilor fermieri, cât şi pe cele ale fermierilor mici şi mijlocii. În acest fel, se va lăsa la latitudinea statelor membre 
modul de acţiune în această privinţă. Mai mult decât atât, în urma consultărilor fermierilor români s-a constatat 
că dorinţa acestora este că viitoarea Politică Agricolă Comună să nu impună plafonarea plăţilor la o anumită 
sumă. 
România nu a susținut plafonarea plăților directe deoarece această restricție ar fi afectat grav fermele mari locale 
care ar fi pierdut din competitivitate în raport cu importurile din țările terțe. 
Prin plafonarea plăților directe, fermierii români aflați în plin proces de consolidare ar fi fost profund 
dezavantajați. „Agricultura a făcut un salt extraordinar de când România a intrat în Uniunea Europeană. 
Hotărârea de a se continua sprijinul pe unitatea de suprafață trebuie salutată, fiind o adevărată plasă de 
siguranță pentru fermierii români și pentru fermele cu o dimensiune peste medie. Cu sprijinul fondurilor 
europene, fermele din România vor putea continua investițiile”, a declarat Lucian Buzdugan, director general 
Agricost. 
Emiratele Arabe Unite, investiții în agricultura românească 
Ştefan-Radu Oprea, ministrul pentru mediul de afaceri, comerţ şi antreprenoriat, s-a întâlnit marți, la Abu Dhabi, 
cu E.S. Dr. Sultan Al Jaber, ministru de stat în Guvernul Emiratelor Arabe Unite, responsabil de proiecte strategice, 
tema principală a discuțiilor fiind atragerea de investiții în România, notează financialintelligence.ro. 
Oficialul emiratez și-a exprimat deschiderea pentru identificarea unor proiecte viabile în domenii de interes 
comun precum agricultură, infrastructură și energie. În cadrul discuțiilor, s-au stabilit grupuri de lucru și un 
calendar de întâlniri, astfel încât, în următoarele luni, să se ajungă la lansarea unor proiecte. Următoarea evaluare 
a stadiului discuțiilor tehnice va avea loc peste o lună. 
În 2018, Consiliul Concurenței a aprobat vânzarea celei mai mari ferme de cereale și plante tehnice din România - 
SC Agricost SA din Insula Mare a Brăilei - către o societate din Emiratele Arabe Unite care-i aparține 
conducătorului regiunii Abu Dhabi, informează Ziare.rom. 
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Complexul din Insula Mare a Brăilei se bucură de o dotare de excepție, permițându-le producătorilor să aplice 
tehnologii moderne de productie a cerealelor și plantelor tehnice oleaginoase și să obțină, constant, unele dintre 
cele mai mari producții din România. 
(Sursa: profit.ro) 
 

 Ratele romanilor care au credite in lei continua sa creasca. ROBOR-ul e la cel mai mare nivel din ultimele 5 
luni 
Romanii cu credite in lei continua sa plateasca rate mai mari, chiar daca Guvernul a inlocuit ROBOR-ul cu un 
indicator calculat exclusiv pe baza tranzactiilor interbancare. Asta pentru ca cei care au deja imprumuturi se 
raporteaza in continuare la ROBOR. 
Iar indicele a urcat miercuri la 3,34%, cel mai mare nivel din ultimele 5 luni, potrivit datelor publicate pe site-ul 
Bancii Nationale a Romaniei. 
In ceea ce priveste indicele ROBOR la 6 luni, in functie de care se calculeaza dobanzile la creditele ipotecare, 
acesta a crescut de la 3,32% la 3,39%, cel mai mare nivel din 1 martie, cand a fost tot 3,39%. 
ROBOR a fost inlocuit cu un alt indice. Nu pentru toata lumea 
Dupa ce a acuzat de nenumarate ori ca din cauza ROBOR romanii platesc rate mari la creditele in lei, Guvernul l-a 
inlocuit vineri printr-o ordonanta de urgenta. 
Astfel, incepand cu 2 mai, creditele in lei cu dobanda variabila vor avea ca referinta un nou indice calculat in 
functie de tranzactiile bancare. 
Ministrul de Finante, Eugen Teodorovici, un critic inversunat al ROBOR, a spus vineri, dupa sedinta de guvern, ca 
de acum nu vor mai exista discutii despre manipularea indicelui. 
"Referitor la indicele ROBOR stabilit pentru creditele cu dobanda variabila acordate in lei, potrivit OUG 50 si 52, 
prin noua forma a ordonantei, cu amendamentele de azi, nu mai exista discutii despre manipularea ROBOR. 
Ratele la creditele cu dobanda variabila nu mai au ca referinta ROBOR, care era calculat la cotatii, ci un indice care 
e calculat in functie de tranzactiile bancare efective. 
Proiectul prevede inlocuirea indicelui ROBOR din formula de calcul a dobanzilor din contractele de credit in lei, cu 
rata variabila de dobanda, cu un indicator calculat exclusiv pe baza tranzactiilor interbancare. Indicatorul propus 
are in vedere rata de dobanda calculata, ca medie ponderata a ratelor de dobanda cu volumele tranzactiilor de pe 
piata interbancara si care se publica pentru fiecare zi lucratoare pe site-ul BNR", a declarat Eugen Teodorovici. 
Ministrul de Finante a explicat ca indicatorul va fi calculat la finalul fiecarui trimestru, ca medie aritmetica a 
ratelor de dobanda zilnice, astfel determinate pentru trimestrul anterior, urmand a se aplica pentru trimestrul 
urmator datelor calculate. 
Doar pentru creditele noi 
Noul indice, a spus Eugen Teodorovici, se va aplica doar creditelor noi acordate populatiei. Pentru imprumuturile 
aflate in derulare, romanii pot depune, daca doresc, cereri de refinantare. 
"Incepand cu 2 mai 2019, noul indice se aplica exclusiv creditelor nou acordate populatiei, precum si refinantarii 
creditelor aflate in derulare. Va fi decizia fiecarui client care are un imprumut in lei sa faca sau nu o cerere de 
refinantare. 
La cererile de refinantare, institutiile bancare raspund in termen de 60 de zile de la data cererii formulate de 
clienti", a precizat Teodorovici. 
Refinantarea nu e pentru toti 
Dar multi dintre romanii care au credite in lei nu vor putea apela la refinantare pentru a trece la noua varianta de 
calcul al dobanzilor la credite, ramanand la cea a ROBOR-ului. 
Printre acestia se numara cei care au luat imprumuturi prin programul Prima Casa, a declarat recent pentru 
Ziare.com analistul bancar Dragos Nichifor. 
"Exista o categorie de clienti captivi, care nu pot sa isi refinanteze creditele, si anume cei care au Prima Casa. 
Acolo nu exista legislatie care sa iti permita refinantarea creditului. Si vorbim de cel putin 200 de mii de clienti cu 
credite in lei, care nu pot sa isi refinanteze creditul, orice ar face, si sunt legati de ROBOR", ne-a spus Dragos 
Nichifor. 
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Analistul bancar a subliniat ca ceilalti romani care au credite in lei si au posibilitatea legala sa o faca ar putea sa nu 
apeleze la aceasta varianta pentru ca vor avea de suportat costuri bancare si notariale mari. 
"Ceilalti, daca gasesc optiunea de refinantare, au costuri suficient de mari incat sa fie o decizie greu de luat. De 
exemplu, ca sa refinantezi un credit ipotecar, unde ai ipoteca pe casa, doar costurile initiale cu banca si notariatul 
pentru a pune iarasi ipoteca se duc undeva cel putin la 2.500 de lei. Iar acest cost se va compensa in multe luni. 
Daca sa zicem ca iti scade rata cu 50 de lei la refinantare, banii acestia, 2.500 de lei, ii compensezi in 50 de luni. 
Deci Guvernul a facut ceva ca peste 50 de luni incepi sa simti cei 50 de lei reducere. Si vorbim de 50 de luni in care 
se pot intampla multe, unele credite s-ar putea sa se si inchida natural", a precizat Dragos Nichifor. 
Ratele creditelor noi nu se reduc dupa noua metoda de calcul 
Si, desi guvernantii au tot dat vina pe ROBOR pentru ratele mari pe care le platesc romanii la creditele luate de la 
banci, dupa noua varianta de calcul al dobanzilor la imprumuturi nu vor exista modificari substantiale. 
Mai exact, romanii vor scoate din buzunar aproximativ aceeasi suma pentru a-si achita ratele la banci. 
Analistul bancar Dragos Nichifor a declarat pentru Ziare.com ca diferenta dintre ROBOR si indicele de referinta 
calculat pe baza tranzactiilor efective, la care se vor raporta creditele in lei, este de aproximativ 0,5%. 
"Tehnic, tot ce inseamna credite existente nu se modifica nimic. Promisiunea ca se duc ratele in jumatate, nu doar 
ca nu se duc in jumatate, ci nu se reduc nici macar cu 1%, deci nu se intampla nimic la creditele existente. 
La creditele nou acordate, poate va fi o diferenta intre ROBOR si noul indice de referinta, dar nu cred ca va fi 
suficient de mare incat sa genereze niste costuri cu mult mai mici clientilor. 
Poate vorbim de o rata cu 10% mai mica, in niciun caz la jumatate cum anuntau ei. Diferenta intre ROBOR si indice 
este 0,5%. Si acest 0,5% inseamna cam 5% in rata. Deci, daca ai rata de 1.000 de lei si presupunem ca treci pe noul 
indice, probabil ca ar scadea rata la 950 de lei", a mentionat Dragos Nichifor. 
Si purtatorul de cuvant al BNR, Dan Suciu, a atras atentia recent ca daca Guvernul va schimba modul de calcul al 
referintei pentru creditele in lei, romanii nu vor plati rate mai mici. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Cei cinci candidaţi pentru funcţia de procuror european susţin joi interviul cu Tudorel Toader 
Cei cinci candidaţi pentru funcţia de procuror european din partea României, Cătălin Laurenţiu Borcoman, Marius 
Bulancea, Laura Ecedi Stoisavlevici, Elena Hach şi Daniel Horodniceanu, vor susţine joi, începând de la ora 14.00, 
interviul cu ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, potrivit unui anunţ. 
Accesul candidaţilor la interviu va fi făcut în ordine alfabetică, transmite Ministerul Justiţiei într-un anunţ publicat 
pe site-ul instituţiei. Interviul candidaţilor din partea României pentru Parchetul European era stabilit iniţial pe 22 
martie, însă a fost reprogramat. 
La selecţie s-au înscris cinci procurori, respectiv Cătălin Laurenţiu Borcoman, Marius Bulancea, Laura Ecedi 
Stoisavlevici, Elena Hach şi Daniel Horodniceanu. Marius Bulancea este şef la Secţia de combatere a infracţiunilor 
asimilate infracţiunilor de corupţie din DNA, iar Daniel Horodniceanu este fost şef DIICOT. 
Interviul se va transmite în direct, audio-video, pe pagina de internet a Ministerului Justiţiei şi va avea o durată de 
maximum 45 de minute/candidat. Potrivit anunţului făcut de Ministerul Justiţiei, evaluarea candidaţilor se face pe 
baza aspectelor relevante rezultate din susţinerea interviului, din analiza documentelor depuse de către candidat 
cu privire la experienţa practică relevantă, precum şi a altor aspecte verificabile rezultate din activitatea sa 
anterioară. În cadrul interviului vor fi testate şi cunoştinţele de limbă engleză sau franceză ale candidaţilor. 
În urma interviului, comisia va selecta trei candidaţi, care vor fi incluşi în lista cu trei candidaturi pe care ministrul 
justiţiei o va înainta Consiliului Uniunii Europene. Lista va fi publicată pe site-ul Ministerului Justiţiei. 
Parchetul European (EPPO) va fi un parchet european independent responsabil cu investigarea, urmărirea penală 
şi trimiterea în judecată a autorilor infracţiunilor care aduc atingere intereselor financiare ale UE şi a complicilor 
acestora. Regulamentul (UE) 2017/1939 al Consiliului (1) privind EPPO a intrat în vigoare la 20 noiembrie 2017. În 
conformitate cu articolul 120 din respectivul regulament, EPPO îşi va începe activitatea în urma unei decizii a 
Comisiei, odată ce acesta va fi înfiinţat, dar nu mai devreme de 3 ani de la data intrării în vigoare a 
Regulamentului privind EPPO. Biroul Parchetului Public European ar urma să îşi înceapă activitatea până la 
sfârşitul anului 2020. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Postul de procuror-şef european: Astăzi are loc a treia rundă de negocieri, la Bruxelles, după ce primele două 
întruniri s-au încheiat fără rezultat 
Echipa Parlamentului European va avea, joi la Bruxelles, a treia rundă de negocieri cu reprezentanţii Consiliului 
UE, pentru procurorul-şef european, după ce primele două întruniri s-au încheiat fără rezultat. Pentru şefia 
Parchetului UE candidează şi Laura Codruţa Kovesi. 
Primele runde de negocieri au avut loc pe 19 şi 27 martie. Dacă la întrunirea de miercuri nu se va ajunge la un 
consens, mai este programată o rundă de negocieri pe 10 aprilie. 
Echipa de negociere a Parlamentului European este compusă din preşedintele şi vicepreşedintele Comisiei LIBE, 
Claude Moraes şi Judith Sargentini, preşedintele Comisiei CONT, Ingeborg Grassle (grupul PPE). 
În urma unui vot secret, în luna februarie, Comisia LIBE a selectat-o pe Laura Codruţa Kövesi pe primul loc în lista 
de candidaţi pentru postul de procuror-şef european. Rezultatul a fost: Laura Codruţa Kovesi -26 de voturi, Jean-
François Bohnert (Franţa) -22 voturi, iar Andrés Ritter (Germania)- 1 vot. Kovesi a fost preferată anterior şi în 
Comisia CONT. 
În schimb, în urma votului reprezentanţilor permanenţi ai statelor în Consiliul Uniunii Europene, Jean-François 
Bohnert s-a clasat pe primul loc pe lista pentru desemnarea procurorului-şef european, fiind urmat de Laura 
Codruţa Kovesi, din România, şi de germanul Andres Ritter. 
Având în vedere că Laura Codruţa Kovesi este candidatul ales de comisiile parlamentare pentru funcţia de 
procuror-şef european, iar Consiliul UE a stabilit ca Jean-François Bohnert să fie desemnat pentru şefia 
Parchetului UE, mai multe runde de negocieri au loc între Parlament şi Consiliu, pentru a ajunge la un consens. 
În contextul controlului judiciar pentru 60 de zile dispus de către procurorii Secţiei de anchetare a magistraţilor, 
preşedintele PE, Antonio Tajani,a făcut miercuri o declaraţie de susţinere a Laurei Codruţa Kovesi. El a spus că va 
trimite o scrisoare autorităţilor române în care le va cere să nu pună obstacole la participarea fostei şefe a DNA la 
toate fazele procedurii de selecţie pentru postul de procuror-şef european. 
Ulterior, Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a decis admiterea contestaţiei depuse de Laura Codruţa Kovesi şi a 
hotărât ridicarea măsurii controlului judiciar dispus de Secţia de anchetă a magistraţilor în cazul fostei şefe DNA, 
în dosarul aducerii în ţară a lui Nicolae Popa. Decizia judecătorilor este definitivă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Frans Timmermans: Kovesi este candidata preferată de PE pentru a fi primul procuror-şef european 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmemans, a declarat, miercuri, că Laura Kovesi este candidata 
preferată de Parlamentul European pentru a fi primul procuror-şef european, precizând că e important ca aceasta 
să rămână candidată, astfel încât instituţiile europene să poată lua o decizie. 
„Comisia a fost cât se poate de clară: Kovesi este candidata preferată de Parlamentul European pentru a fi primul 
procuror european. Am avut ocazia să lucrez cu Kovesi timp de mai mulţi ani, ştiu că este o juristă de foarte bună 
calitate, pe care o admir pentru curaj. În ceea ce priveşte Comisia, e important ca ea să poată fi candidat astfel 
încât instituţile europene să poată lua o decizie. Mi-am exprimat foarte clar această poziţie şi în discuţiile cu 
autorităţile române", a declarat prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans. 
Pe 27 martie a avut loc a doua rundă negocieri între Parlamentul European şi Consiliul UE pentru desemnarea 
procurorului-şef european, funcţie pentru care candidează şi Laura Codruţa Kovesi, care însă nu s-a finalizat cu o 
concluzie. 
Mai urmează două runde de negocieri între echipa PE şi Consiliu, pe 4 şi 10 aprilie. 
Între timp, magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie vor judeca, miercuri, contestaţia Laurei Codruţa Kovesi 
împotriva controlului judiciar pentru 60 de zile dispus de către procurorii Secţiei de anchetare a magistraţilor. 
Laura Codruţa Kovesi a fost plasată sub control judiciar de Secţia de anchetare a magistraţilor în dosarul în care 
are calitatea de inculpat, privind expatrierea din Indonezia a lui Nicolae Popa. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Laura Codruţa Kovesi a SCĂPAT de controlul judiciar şi poate pleca din ţară 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a decis, miercuri seară, admiterea contestaţiei depuse de Laura Codruţa Kovesi 
şi a hotărât ridicarea măsurii controlului judiciar dispus de Secţia de anchetă a magistraţilor în cazul fostei şefe 
DNA, în dosarul aducerii în ţară a lui Nicolae Popa. 
UPDATE ora 18.37: Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a decis, miercuri seară, admiterea contestaţiei depuse de 
Laura Codruţa Kovesi şi a hotărât ridicarea măsurii controlului judiciar dispus de Secţia de anchetă a magistraţilor 
în cazul fostei şefe DNA, în dosarul aducerii în ţară a lui Nicolae Popa. 
Anunţul a fost făcut de fostul procuror-şef DNA, care s-a întors, miercuri seară, la sediul Înaltei Curţi de Casaţie şi 
Justiţie (ÎCCJ). 
"Am contestat faptul că această măsură care a fost dispusă a fost nelegală. Am arătat în contestaţie toate 
motivele de nelegalitate, de netemeinicie şi ceea ce s-a făcut în dosar, o să vedem motivarea. (...) Acum pot să 
părăsesc şi ţara, s-a revocat controlul judiciar, s-au revocat toate măsurile şi mi s-a admis contestaţia", a declarat 
Laura Codruţa Kovesi, la instanţa supremă. 
Decizia judecătorilor este definitivă. 
Laura Codruţa Kovesi a fost pusă, săptămâna trecută, sub control judiciar de Secţia de anchetare a magistraţilor în 
dosarul privind mita pe care i-ar fi cerut-o lui Sebastian Ghiţă pentru repatrierea, din Indonezia, a fostului director 
FNI, Nicolae Popa, condamnat în lipsă la închisoare. 
Prin măsura controlului judiciar, Kovesi trebuia să se prezinte la organul de urmărire penală, la judecătorul de 
cameră preliminară sau la instanţa de judecată ori de câte ori era chemată, să informeze de îndată Parchetul de 
pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie — Secţia pentru investigarea infracţiunilor din justiţie cu privire la 
schimbarea locuinţei, să se prezinte la Poliţie, conform programului de supraveghere întocmit de organul de 
politie sau ori de câte ori este chemată, să nu părăsească teritoriul României, decât cu încuviinţarea prealabilă a 
procurorului de caz, să nu desfăşoare activitatea de procuror la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie 
Justiţie, să nu deţină, să nu folosească, să nu poarte arme, să nu ia legătura cu mai multe persoane si martori şi să 
nu intre în legătură cu mass-media cu privire la faptele pentru care se efectuează urmărirea penală în cauză. 
Fostului procuror-şef DNA i-au fost deschise două dosare de către procurorii acestei structuri, cel referitor la 
aducerea în ţară a lui Nicolae Popa şi cel privindu-i pe procurorii DNA Ploieşti. 
ANTERIOR, LAURA CODRUŢA KOVESI A FĂCUT DECLARAŢII, LA IEŞIREA DE LA INSTANŢĂ.  

”Am dat o declaraţie, am explicat motivele de nelegalitate pentru care eu am apreciat că se impunea ca eu să fac 
această contestaţie, am răspuns şi la întrebări, avocatul meu a susţinut motivele, o să vedem ce decide instanţa. A 
participat şi un procuror de la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi un procuror de la Secţia 
specială, dar ce s-a întâmplat în sala de judecată eu nu vă pot spune. Am făcut o contestaţie în care am arătat că 
măsura (controlului judiciar – n.r.) nu a îndeplinit condiţiile cerute de lege şi mi-am motivat contestaţia în acest 
sens. Voi respecta decizia (instanţei – n.r.) indiferent care va fi aceasta”, a declarat Kovesi. 
Fosta şefă a DNA este de părere că există o legătură între campania declanşată împotriva procurorului general 
Augustin Lazăr şi cea a şefei Curţii Supreme şi ancheta declanşată împotriva sa. 
”Bineînţeles (că există o legătură - n.r.). Şi mai sunt şi alţi procurori care sunt atacaţi zilnic şi alţi judecători care 
sunt atacaţi zilnic, pentru că şi-au făcut treaba şi cu toţii trecem prin aceste campanii pentru că ne-am făcut 
treaba şi pentru că unii vor să fure liniştiţi în continuare şi noi i-am împiedicat. Sigur că întotdeauna încercă să 
ataci şefii, oamenii care sunt cei mai vizibili în spaţiul public, pentru a da un semnal şi celorlalţi. Dar, aşa cum am 
spus, în sistem sunt mulţi procurori şi judecători curajoşi, deci nu avem de ce să ne temem. O să se dovedească în 
timp că toate aceste acuzaţii care au fost făcute cu privire la noi sunt nefondate”, a spus Kovesi. 
KOVESI, DESPRE PROTECŢIA SPP: MI-A FOST OFERITĂ DE CSAT PENTRU CĂ AM PRIMIT NUMEROASE 
AMENINŢĂRI 

Laura Codruţa Kovesi a explicat miercuri, la ieşirea de la instanţa supremă, unde a contestat măsura controlului 
judiciar dispusă împotriva sa de Secţia de anchetare a magistraţilor, de ce a solicitat protecţia Serviciului de 
Protecţie şi Pază (SPP), precizând că a primit ameninţări. 
”Da, am protecţie în acest moment. Protecţia mi-a fost oferită pentru că am primit numeroase ameninţări”, le-a 
declarat jurnaliştilor fosta şefă a DNA, Laura Codruţa Kovesi, la ieşirea de la Curtea Supremă. 
Ea a explicat contextul în care a solicitat şi a primit protecţia ofiţerilor SPP. 
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”Atunci când am încheiat mandatul, am trimis copie copie după toate ameninţările pe care le-am primit şi după 
toate riscurile care există cu privire la siguranţa mea fizică, iar Consiliul Suprem de Apărare a Ţării a decis că 
trebuie să beneficiez de protecţie în continuare”, a spus Laura Codruţa Kovesi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Magistrati din Romania se intalnesc cu oficiali ai Comisiei si Parlamentului European sa discute despre starea 
justitiei 
Joi, 4 aprilie 2019, reprezentanti ai Asociatiei "Forumul Judecatorilor din Romania", Asociatiei "Miscarea pentru 
Apararea Statutului Procurorilor" si Asociatiei "Initiativa pentru Justitie" se vor intalni la Bruxelles cu oficiali de 
prim rang ai Comisiei Europene si ai Parlamentului European, inclusiv cu Prim-Vicepresedintele Comisiei 
Europene, dl. Frans Timmermans. 
Discutiile vor viza starea justitiei din Romania si vor cuprinde si un flashmob organizat de magistratii romani in 
colaborare cu colegii lor din Belgia in fata Palatului de Justitie din Bruxelles, informeaza un comunicat al celor trei 
asociatii de magistrati. 
"Prin reformele legislative adoptate in ultimii doi ani, ignorand avizele Comisiei de la Venetia si rapoartele 
Comisiei Europene, coroborate cu ineficienta Consiliului Superior al Magistraturii de a garanta in mod real 
independenta justitiei, judecatorii si procurorii fiind supusi unor asalturi continue, Romania se indeparteaza vizibil 
de la cerintele statului de drept. O astfel de situatie tinde sa se raspandeasca in toata Europa, punand sub 
carantina zeci de ani de dialog si progrese democratice ce pareau ireversibile. In atare conditii, institutiile 
europene nu pot ramane in pasivitate, soarta statului de drept in Romania fiind si obligatia acestora", se arata in 
comunicatul magistratilor care merg joi la Bruxelles. 
Reprezentatii celor trei asociatii de magistrati explica si de ce au recurs la intalnirea cu oficialii UE si la exprimarea 
in mod repetat a unui mesaj public ferm. 
"Dreptul la informare al entitatilor europene presupune posibilitatea acestora de a dialoga in mod liber si fara 
presiuni cu magistratii romani. 
De altfel, lipsa unui dialog real al autoritatilor romane cu judecatorii si procurorii a determinat mii de magistrati 
romani sa protesteze sub diverse forme, de la suspendarea sedintelor de judecata si pana la iesirea pe treptele 
instantelor si parchetelor, solicitand, intre altele, eliminarea limitarilor adoptate cu privire la libertatea de 
exprimare a judecatorilor si procurorilor, abrogarea dispozitiilor referitoare la infiintarea Sectiei speciale pentru 
investigarea infractiunilor comise de magistrati, renuntarea la dispozitiile care prevad dublarea perioadei de 
pregatire in cadrul Institutului National al Magistraturii si la cele care elimina meritocratia in magistratura", mai 
arata magistratii. 
In intervalul orar 14-15 (15-16 ora Romaniei), magistratii romani se vor afla in fata Palatului de Justitie din 
Bruxelles pentru a transmite un mesaj public tuturor celor interesati si pentru o sesiune de declaratii pentru 
presa, unde vor participa si magistrati din Belgia. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Inspecţia Judiciară face verificări după ce Augustin Lazăr a fost acuzat că a refuzat să elibereze un disident 
anticomunist 
Inspecţia Judiciară s-a autosesizat ca urmare a apariţiei în spaţiul public a unor informaţii potrivit cărora 
procurorul general Augustin Lazăr, înainte de 1989, ca procuror la Alba, ar fi refuzat că elibereze un disident 
anticomunist şi face verificări, au precizat reprezentanţii instituţiei. 
Reprezentanţii Inspecţiei Judiciare au confirmat pentru MEDIAFAX că s-au sesizat din oficiu ca urmare a 
informaţiilor apărute în presă despre activitatea procurorului general şi fac cercetări pentru identificarea exactă a 
situaţiei de fapt. 
Călin Popescu Tăriceanu i-a trimis miercuri o scrisoare deschisă preşedintelui Klaus Iohannis, prin care îi cere să 
semneze urgent decretul de revocare din funcţie a procurorului general urmare a dezvăluirilor potrivit cărora 
Augustin Lazăr a fost implicat în persecutarea disidentului Iulius Filip. Şi purtătorul de cuvânt al PSD, Lia Olguţa 
Vasilescu, i-a cerut procurorului general să îşi dea demisia imediat şi să îşi ceară scuze public pentru că a ocupat 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
această înaltă funcţie din sistemul judiciar românesc, deşi a întreprins acţiuni de poliţie politică în timpul regimului 
comunist. 
La rândul său, Augustin Lazăr a respins, printr-un comunicat de presă, acuzele lansate de Lia Olguţa Vasilescu 
potrivit cărora ar fi făcut poliţie politică, precizând că o astfel de dezinformare este contrazisă de adeverinţele 
Consiliului Naţional pentru Studierea Arhivelor Securităţii (CNSAS). Procurorul general apreciază că atacurile 
concertate din ultimele zile la adresa sa, în contextul derulării procedurii de desemnare a viitorului procuror 
general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, urmăresc atât decredibilizarea sa în calitate 
de procuror general, cât şi destabilizarea Ministerului Public. 
Lumea Justiţiei a publicat documente care ar arăta cum un procuror din judeţul Alba, pe numele său Augustin 
Lazar, a refuzat în două rânduri să elibereze un disident anticomunist, acest lucru întâmplându-se în mijlocul 
anilor '80. Potrivit sursei citate, numele procurorului din acest caz este identic cu cel al actualului procuror general 
al Romaniei, iar cazul se petrece la Penitenciarul Aiud din judeţul Alba, judeţ din care provine şi actualul procuror 
general. Jurnaliştii de la Lumea Justiţiei precizează că nu ştiu dacă procurorul din această cauză este unul şi acelaşi 
cu actualul procuror general, Augustin Lazăr. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Secţia pentru procurori respinge acţiunea contra procurorilor care instrumentează dosarul 10 August 
Secţia pentru procurori în materie disciplinară a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) a respins acţiunea 
Inspecţiei Judiciare (IJ) împotriva şefului Secţiei Parchetelor Militare generalul Gheorghe Cosneanu şi a 
procurorului militar Codruţ Mihalache, referitor la dosarul "10 August". 
"Respinge acţiunea disciplinară formulată de Inspecţia Judiciară împotriva pârâţilor Cosneanu Gheorghe, procuror 
militar şef al Secţiei Parchetelor militare din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, şi 
Mihalache Codruţ, procuror militar la Secţia parchetelor militare din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de 
Casaţie şi Justiţie pentru săvârşirea abaterilor disciplinare prevăzute de articolul 99, lit. m) din Legea 303/2004 
privind statutul judecătorilor şi procurorilor, cu modificările şi completările ulterioare, ca neîntemeiată”, se arată 
în soluţia Secţiei pentru procurori în materie disciplinară a CSM. 
Decizia ppate fi atacată cu recurs în termen de 15 zile de la comunicare, la Completul de 5 Judecători al Înaltei 
Curţi de Casaţie şi Justiţie. 
Pe 15 ianuarie 2019, Inspecţia Judiciară anunţa că a exercitat acţiunea disciplinară faţă de procurorii Cosneanu 
Gheorghe, şeful Secţiei Parchetelor Militare din PÎCCJ („SPM”), Mihalache Codruţ, pentru nereguli referitoare la 
dosarul violenţelor din 10 august 2018. 
Inspectorii îl acuzau pe Codruţ Mihalache că a dispus delegarea procurorilor Ionel Corbu, Radu Cazacu şi Adrian 
Mihai Vornigescu de la PMTMB, cu încălcarea dispoziţiilor ordinului procurorului general prin care se interzice 
efectuarea actelor de urmărire penală prin delegarea procurorilor din cadrul parchetului de la care s-a dispus 
preluarea unui dosar, în cauză fiind vorba despre dosarul cunoscut opiniei publice ca „dosarul 10 august”. 
În ceea ce îl priveşte pe procurorul Gheorghe Cosneanu, Inspecţia Judiciară arăta că acesta i-a desemnat pe 
procurorii Ionel Corbu şi Marian Văetişi , delegaţi de la PMTMB la SPM, să instrumenteze dosarul anterior 
menţionat, tot cu încălcarea ordinului procurorului general. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Excluderea ALDE România se va regăsi "foarte probabil" pe agenda grupului politic european. DATA întâlnirii 
în Elveţia 
Purtătorul de cuvânt al ALDE european, Didrik de Schaetzen, a declarat, miercuri, pentru MEDIAFAX, că este 
foarte probabil ca problema excluderii ALDE România din ALDE Europa să se regăsească pe agenda întâlnirii 
statutare a formaţiunii europene, din 28 iunie, în Elveţia. 
„Organismul care se ocupă de chestiunile de apartenenţă este Consiliul privind statutul membrilor. La următoarea 
întâlnire, pe 28 iunie, în Elveţia, este foarte probabil să fie pusă pe agendă excluderea ALDE România din grupul 
politic european”, a afirmat, pentru MEDIAFAX, Didrik de Schaetzen. 
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Prima oară a fost abordată tema exluderii partidului condus de Călin Popescu Tăriceanu din ALDE Europa, în luna 
noiembrie a anului trecut, la Madrid, în urma unei scrisori formulate şi trimise preşedintelui grupului european 
ALDE, Hans van Baalen, de către Beate Meinl-Reisinger, lider al formaţiunii Forumul Liberal Noua Austrie (NEOS). 
O discuţie în acest sens a avut loc apoi la Berlin, la începutul lunii februarie a acestui an. Acum, după o scrisoare 
adresată, cu o lună în urmă, de către liderul grupului ALDE din PE Guy Verhofstadt subiectul ar putea fi din nou pe 
ordinea de zi a ALDE Europa, la întrevedere din 28 iunie, în Elveţia. 
Va fi transmisă şi o invitaţie către ALDE România pentru a participa la întâlnirea din iunie. 
Liderul grupului ALDE din Parlamentul European Guy Verhofstadt spunea, la începutul lunii ianuarie, că în cazul în 
care partidul condus de Călin Popescu Tăriceanu susţine aplicarea în totalitate a recomandărilor Comisiei de la 
Veneţia în privinţa legilor justiţiei şi ONG-urilor va avea „un loc binemeritat în interiorul familiei ALDE, dacă nu, 
nu”. 
Pe de altă parte, eurodeputatul ALDE Norica Nicolai a transmis, marţi pe Facebook, un mesaj lui Guy Verhofstadt, 
precum şi liderului grupului parlamentar al PPE, Manfred Weber, spunându-le acestora că s-a săturat de dublul lor 
standard şi de faptul că „şi permit să dea ordine sistemului de justiţie din România”. 
Am un mesaj pentru Guy Verhofstadt şi Manfred Weber, politicieni pe care credeam că-i cunosc, care îşi permit să 
dea ordine sistemului de justiţie din România şi cer suspendarea legilor din ţara noastră doar pentru ca ei să-şi 
bifeze proiectul politic de a o pune pe Laura Codruţa Kovesi în fruntea EPPO”, a scris Norica Nicolai, marţi, pe 
Facebook. 
Ea a adăugat că cei doi oficiali europeni cer în permanenţă României să aibă o justiţie independenţă, însă vor o 
Uniune Europeană doar a lor, „cei care şi-au făcut un scop în viaţă din a-i umili pe ceilalţi”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Consiliul Concurenţei investighează o posibilă trucare a unor licitaţii organizate de CE Oltenia 
Consiliul Concurenţei a anunţat, miercuri, că a declanşat o investigaţie privind o posibilă trucare a unor licitaţii 
organizate de Complexul Energetic Oltenia. 
„Consiliul Concurenţei a declanşat o investigaţie privind o posibilă trucare a unor licitaţii organizate de Complexul 
Energetic Oltenia pentru achiziţionarea de role şi ghirlande de role pentru benzi transportoare de cărbune”, se 
arată în comunicat. 
Autoritatea suspectează că firmele Upipsa, Axa Company, Uzina Rominex, Uzitmet Industry, Prelmet şi Grupul 
Reparaţii Industriale şi Montaj Excavatoare X s-au înţeles să-şi împartă contractele atribuite cu ocazia participării 
în asociere la procedurile de achiziţie publică cu scopul de a elimina concurenţa dintre ele. 
„În cadrul investigaţiei declanşate ca urmare a sesizării făcute de Complexul Energetic Oltenia, Consiliul 
Concurenţei a efectuat inspecţii inopinate la sediul companiilor, documentele aflându-se în analiza autorităţii de 
concurenţă, în cadrul procedurii specifice de investigaţie”, se arată în comunicat. 
Inspecţiile inopinate sunt autorizate de Curtea de Apel Bucureşti şi sunt justificate de necesitatea obţinerii tuturor 
informaţiilor şi documentelor necesare clarificării posibilei practici anticoncurenţiale analizate. 
„Inspecţiile inopinate reprezintă o etapă importantă în cadrul procedurilor de investigare a unui posibil 
comportament anticoncurenţial, nereprezentând o antepronunţare în ceea ce priveşte vinovăţia societăţilor”, se 
arată în comunicat. 
Legea Concurenţei interzice asocierea companiilor în scopul restrângerii concurenţei la procedurile de achiziţie 
publică. 
(Sursa: News.ro) 
 

 Armata ar vrea elicoptere noi. MApN a cerut oferte de la patru producători: Bell, Airbus, Sikorsky și Boeing 
Ministerul Apărării Naționale a cerut oferte de la patru producători mari de elicoptere. Se are în vedere un 
program de 24 de elicoptere de atac și 21 de aparate multirol. Această mișcare nu înseamnă însă că armata își va 
lua în viitorul apropiat aparate noi, ci doar că prospectează piața. 
Cererea armatei a ajuns la cei mai mari producători din industrie. MApN a precizat că în producția aparatelor de 
atac și multirol trebuie implicată și industria de apărare din România. Potrivit unor surse militare, Airbus va 
propune MApN un elicopter ușor de atac, H145 M. Cei de la Bell vor veni cu aparatele Viper, pe care în prezent le 
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au pușcașii marini americani. Sikorsky, un alt producător american, propune un aparat multirol Black Hawk, iar 
Boeing vine cu AH-64 Apache, un consacrat elicopter de atac. 
E greu de apreciat cât timp va mai trece până la demararea unui program pentru elicoptere noi. Ofertele trebuie 
cântărite la MApN și discutate și aprobate în CSAT. Oricum, între marii producători și armată au existat tatonări în 
ultimii ani. Airbus a deschis o linie la Brașov, unde ar putea fabrica un elicopter multirol, H215. Americanii de la 
Bell au anunțat și ei că ar produce elicopterele tot la Ghimbav. 
Sikorsky a promis că ar putea face la Romaero un centru de reparație și modernizare pentru toate aparatele Black 
Hawk din Europa. În ciuda tuturor discuțiilor din ultimii ani, nimic nu s-a concretizat, iar armata trebuie să se 
bazeze în continuare pe vechile IAR 330 Puma și SOCAT, a căror resursă va expira în viitorul apropiat. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Facturi mai mari la telefon. Furnizorii cresc tarifele, ca urmare a creșterii cheltuielilor de funcționare 
Aprilie vine cu facturi mai mari la serviciile de telefonie și internet. Furnizorii de telecomunicații trimit notificări 
clienților, în care anunță că scumpesc abonamentele, pe motiv că au cheltuieli mai mari de funcționare. Și 
investițiile în dezvoltarea rețelelor 5G riscă să fie afectate, ca urmare a deciziei Guvernului de a impune taxa de 
3% pe cifra de afaceri. 
Vestea că operatorii de telefonie scumpesc abonamentele stârnește nemulțumirea clienților. 
Vodafone a anunțat că scumpește abonamentele cu până la un euro. Telekom va majora tarifele cu 0,42 de euro 
pentru serviciile de telefonie mobilă și fixă, Internet și TV, începând cu 15 aprilie. Digi a majorat deja facturile 
începând cu 1 martie. Reprezentații Orange au declarat că vor înștiința din timp clienții dacă va crește tarifele. 
Companiile de telefonie pun majorările pe seama cheltuielilor mai mari, de la începutul anului, cu utilitățile, cu 
salariile, dar și ca urmare a devalorizării leului în raport cu principalele valute. 
Operatorii de telefonie susțin că au nevoie de mai mulți bani și pentru investiții. Guvernul a modificat ordonanța 
114. A păstrat taxa de 3 la sută pe cifra de afaceri și a amânat o alta. 
Asociația Operatorilor Mobili avertiza la începutul anului că decizia Guvernului de suprataxare poate periclita 
investiții mari cum sunt cele în rețelele de ultimă generație, 5G. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Guvernul Dancila, somat sa depuna urgent candidatura Romaniei pentru gazduirea unei agentii nou infiintate 
de UE 
Europarlamentarul Siegfried Muresan (PNL) cere Guvernului Dancila sa depuna urgent candidatura tarii noastre 
pentru gazduirea Autoritatii Europene a Muncii. 
Intr-un comunicat de presa remis miercuri Ziare.com, Muresan atrage atentia ca tara noastra are o noua 
oportunitate de a gazdui in premiera o institutie UE. 
"Romania are o noua oportunitate de a gazdui in premiera o institutie a Uniunii Europene. Consiliul de Ministri al 
Uniunii Europene (UE) a lansat in data de 14 martie procedura pentru alegerea sediului nou-infiintatei Autoritatii 
Europene a Muncii. 
Termenul pentru depunerea candidaturilor este 6 mai 2019, iar decizia ar urma sa se ia prin votul in Consiliul 
privind Ocuparea Fortei de Munca, Politica Sociala, Sanatate si Consumatori din data de 13 iunie, adica la finalul 
Presedintiei romane a Consiliului UE. 
Cer Guvernului Romaniei sa pregateasca de urgenta o candidatura serioasa pe care sa o depuna in termenul 
stabilit. Tara noastra porneste cu cele mai mari sanse sa gazduiasca aceasta noua agentie fiind unul dintre cele 5 
state membre care nu gazduiesc nicio institutie a Uniunii Europene, alaturi de Bulgaria, Croatia, Cipru si Slovacia. 
In plus, dintre toate aceste state, Romania are cea mai mare intindere si o populatie mai mare decat toate 
celelalte 4 state la un loc", afirma europarlamentarul, citat in document. 
Siegfried Muresan aminteste ca Romania a ratat gazduirea Agentiei Europene a Medicamentului (AEM) in urma 
cu doi ani, astfel ca solicita Executivului "sa nu repete greselile". 
"Cu toate acestea, esecul Guvernului PSD-ALDE de a castiga gazduirea Agentiei Europene a Medicamentului 
(AEM) in 2017 dovedeste ca aceste atuuri nu sunt suficiente atat timp cat te prezinti cu o candidatura proasta. 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
De aceea, cer Guvernului sa nu repete greselile de la candidatura pentru AEM si sa vina cu un dosar serios care sa 
cuprinda, in primul rand, un sediu usor accesibil pentru angajatii straini care vor lucra la agentie si sa tina cont de 
toate criteriile de selectie", potrivit sursei citate. 
Noua agentie ar urma sa aiba, la inceput, 23 de angajati, obiectivul fiind ca in 5 ani sa ajunga la 144 de salariati. 
Conform documentului, criteriile pentru selectarea sediului sunt: 
1. echilibrul geografic, prioritate avand statele ca Romania, care nu au inca un sediu; 
2. existenta unui sediu de 5.000 - 7.000 de metri care sa permita inceperea cat mai rapida a activitatii; 
3. acces usor la acest sediu; 
4. existenta facilitatilor de educatie pentru copiii angajatilor; 
5. acces usor la piata fortei de munca si la servicii de securitate sociala si de sanatate adecvate pentru familia 
angajatilor. 
"Aceste criterii pot fi indeplinite cu usurinta de Bucuresti, daca Guvernul Romaniei si Primaria Municipiului 
Bucuresti lucreaza profesionist si vin cu o candidatura buna, nu ca precedentul AEM cand, desi au fost criterii 
similare cu cele de mai sus, sediul propus de Guvernul Romaniei nu indeplinea in totalitate niciunul dintre aceste 
criterii. 
Romania detine de la 1 ianuarie Presedintia rotativa a Consiliului Uniunii Europene si, pana in prezent, Guvernul 
nu a reusit sa includa nicio prioritate proprie pe agenda europeana. Obtinerea unui acord privind gazduirea 
acestei agentii pe teritoriul nostru poate fi un lucru bun care sa ramana la finalul acestei presedintii", conchide 
europarlamentarul PNL. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Comisia LIBE a adoptat raportul privind dreptul britanicilor de a calatori fara vize in UE dupa Brexit 
Comisia pentru libertati civile, justitie si afaceri interne a Parlamentului European (LIBE) a sustinut miercuri 
acordarea pentru cetatenii britanici a dreptului de a calatori fara vize in Uniunea Europeana dupa Brexit, dupa mai 
multe saptamani de controverse legate de Gibraltar. 
Noul act normativ european le va da britanicilor dreptul de a calatori liber in UE chiar si in cazul unui Brexit fara 
acord, cu conditia ca Regatul Unit sa acorde un tratament similar cetatenilor europeni care calatoresc pe teritoriul 
britanic pentru cel mult 90 de zile, transmite Reuters. 
Pentru a putea deveni lege europeana, documentul adoptat miercuri in LIBE trebuie sa fie votat in plenul PE si, 
ulterior, publicat in Jurnalul Oficial al UE inainte de 12 aprilie. Votul in plenul Parlamentului European este 
prevazut pentru joi, 4 aprilie. 
Spania - care a fost nevoita sa cedeze Gibraltarul dupa un razboi din secolul XVIII cu britanicii - a insistat ca in 
proiectul de lege europeana Gibraltarul sa fie descris drept "colonie" a Regatului Unit. Timp de cateva saptamani, 
statele membre nu au reusit sa ajunga la un acord cu Parlamentul European intrucat raportorul in acest dosar, 
britanicul laburist Claude Moraes (care este si presedintele LIBE), l-a blocat din cauza folosirii termenului 
"colonie", in timp ce unele tari membre au luat partea Madridului. 
In conditiile in care Regatul Unit risca o iesire abrupta din Uniunea Europeana saptamana viitoare (12 aprilie), 
statele UE pun presiune pe Parlamentul European sa adopte acest raport in cursul acestei saptamani, 
presedintele PE luand marti decizia - una destul de rara in astfel de cazuri - de a numi un alt raportor in acest 
dosar, pe socialistul bulgar Serghei Stanisev. 
Raportul Stanisev, care pastreaza denumirea de "colonie" britanica pentru Gibraltar, a fost adoptat miercuri in 
LIBE cu 38 voturi pentru si opt voturi contra. 
"Data de 12 aprilie se apropie si increderea a milioane de cetateni ai Regatului Unit si de cetateni ai UE si dreptul 
lor de a calatori se afla in mainile noastre", a declarat Serghei Stanisev miercuri in sedinta LIBE. 
Unii eurodeputati au apreciat ca proiectul legislativ este "ridicol" si au acuzat guvernul spaniol de intransigenta si 
politizarea acestei teme inaintea alegerilor nationale din cursul acestei luni. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Camera Comunelor obligă Guvernul May să ceară amânarea Brexit pentru a evita ieşirea Marii Britanii din UE 
fără acord/ Juncker: UE ar accepta o amânare până pe 22 mai 
Camera Comunelor a aprobat, în cursul nopţii de miercuri spre joi, o moţiune prin care obligă Guvernul Theresa 
May să ceară amânarea retragerii Marii Britanii din Uniunea Europeană, pentru a evita producerea Brexit fără 
niciun acord. 
Proiectul de lege, iniţiat de Yvette Cooper, din Partidul Laburist (centru-stânga, opoziţie), a fost aprobat la limită 
de Camera Comunelor, cu 313 voturi pentru şi 312 împotrivă, informează Sky News. 
Moţiunea îi oferă premierului conservator Theresa May un nou mandat pentru a cere amânarea Brexit prin 
prelungirea negocierilor în virtutea Articolului 50 al Tratatului Uniunii Europene. 
Proiectul a fost adoptat rapid, în contextul în care premierul Theresa May a lansat negocieri cu Jeremy Corbyn, 
liderul Partidului Laburist, pentru identificarea unor soluţii comune în scopul depăşirii impasului Brexit. 
La rândul său, Camera Lorzilor va trebui să aprobe acest text, iar o nouă amânare a Brexit poate fi decisă doar de 
Consiliul European. Uniunea Europeană a semnalat că va accepta amânarea Brexit după data de 12 aprilie doar 
dacă parlamentarii britanici vor aproba Acordul Brexit negociat de Guvernul de la Londra cu Bruxellesul. Liderii UE 
ar putea condiţiona acordarea unei noi amânări de angajamentul organizării unui nou referendum pe tema 
Acordului Brexit şi a apartenenţei Marii Britanii la Blocul comunitar. 
Vince Cable, liderul Partidului Liberal-Democrat (centru-stânga, opoziţie), a salutat votul Camerei Comunelor, 
cerându-i premierului Theresa May să pregătească "legislaţia necesară unui referendum pe tema Acordului Brexit 
sau a rămânerii în UE". 
Camera Comunelor a respins de trei ori Acordul negociat de Guvernul Theresa May cu Uniunea Europeană. 
Bruxellesul a amânat producerea Brexit până pe 12 aprilie în cazul în care Camera Comunelor nu va adopta 
proiectul de acord. În cazul în care acordul ar fi aprobat, ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană ar urma să 
se producă pe 22 mai. 
Marea Britanie urma să se retragă din UE pe 29 martie, dar Camera Comunelor a aprobat un plan iniţial al 
Guvernului Theresa May de a solicita amânarea Brexit până cel puţin pe 30 iunie. Acordul Brexit elaborat de 
Guvernul Theresa May şi Bruxelles prevede reciprocitate în privinţa libertăţii de circulaţie, o perioadă de tranziţie 
post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea vamală, un statut special al provinciei britanice Irlanda de Nord 
şi păstrarea aranjamentelor comerciale. Proiectul de acord este contestat de numeroşi politicieni britanici. Mai 
mulţi membri ai Guvernului de la Londra au demisionat ca protest faţă de acordul pe tema Brexit negociat cu 
Uniunea Europeană. 
Emmanuel Macron, preşedintele Franţei, a avertizat marţi că Uniunea Europeană nu va fi pe termen lung "ostatic" 
în criza Brexit, somând Marea Britanie să propună o soluţie privind ieşirea ordonată din Uniunea Europeană până 
pe 10 aprilie. "Prioritatea noastră este buna funcţionare a Uniunii Europene şi a pieţei unice. Uniunea Europeană 
nu poate fi pe termen lung ostaticul crizei politice din Marea Britanie", a declarat Emmanuel Macron în cursul 
întrevederii pe care a avut-o la Palatul Elysée cu premierul Irlandei, Leo Varadkar. "Marea Britanie trebuie să 
prezinte un plan alternativ credibil până pe 10 aprilie, altfel, de facto, alege retragerea din Uniunea Europeană 
fără acord", a atras atenţia Macron. 
JUNCKER: LONDRA AR PUTEA OBŢINE O AMÂNARE PÂNĂ PE 22 MAI DACĂ PARLAMENTUL APROBĂ ACORDUL 
DE BREXIT 

Marea Britanie ar mai putea obţine o amânare a procesului de Brexit până pe 22 mai dacă parlamentarii britanici 
vor aproba acordul privind ieşirea din Uniunea Europeană, a declarat miercuri preşedintele Executivului UE, Jean-
Claude Juncker, relatează site-ul agenţiei Dpa. 
Premierul britanic Theresa May a informat marţi că intenţionează să ceară o nouă amânare a ieşirii Marii Britanii 
din UE, pentru a putea evita un Brexit fără acord. 
"Dacă Marea Britanie poate să adopte acordul de retragere până pe 12 aprilie, atunci UE ar putea accepta o 
amânare până pe 22 mai", a declarat Juncker. 
Cu toate acestea, dacă acordul este din nou respins, atunci o nouă amânare nu va mai fi posibilă, a adăugat 
acesta, avertizând că acest lucru ar putea afecta alegerile europene. 
Preşedintele Comisiei Europene a avertizat de asemenea că un scenariu de Brexit fără acord este "din ce în ce mai 
posibil". 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
"Uniunea Europeană nu va exclude niciun stat (...) Personal, voi face tot ce este posibil pentru a preveni o 
retragere dezordonată", a declarat Juncker. 
Marea Britanie urma să se retragă din UE pe 29 martie, dar Camera Comunelor a aprobat un plan al Guvernului 
Theresa May de a solicita amânarea Brexit până cel puţin pe 30 iunie. Acordul Brexit elaborat de Guvernul 
Theresa May şi Bruxelles prevede reciprocitate în privinţa libertăţii de circulaţie, o perioadă de tranziţie post-
Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea vamală, un statut special al provinciei britanice Irlanda de Nord şi 
păstrarea aranjamentelor comerciale. Proiectul de acord este contestat de numeroşi politicieni britanici. Mai 
mulţi membri ai Guvernului de la Londra au demisionat ca protest faţă de acordul pe tema Brexit negociat cu 
Uniunea Europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
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